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Aika 10.10.2022, klo 14:00 - 17:47

Paikka Kaupungintalo, kaupunginhallituksen kokoushuone / Teams-yhteys

Käsitellyt asiat

§ 358 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

§ 359 Pöytäkirjan tarkastus

§ 360 Ilmoitusasiat

§ 361 Otto-oikeus/lautakuntien päätökset

§ 362 Satamalahden kehittäminen, ohjausryhmän nimeäminen

§ 363 Heimarin ranta-asemakaava

§ 364 Linjaukset energian (sähkö) kulutuksen leikkaamiseksi

§ 365 Etelä-Savon Kaapelitelevisio Oy:n purkaminen

§ 366 Biokaasu- ja kiertotalousliiketoimintojen yhdistäminen

§ 367
Paikallinen sopimus korkeamman kilometrikorvauksen maksamisesta 15 000 
kilometriin saakka - Maatalouslomittajat ry

§ 368
Vesiliikelaitoksen johtajan viran kelpoisuusvaatimuksen muuttaminen ja 
aukijulistaminen

§ 369 Kaupunginjohtajan lomat ja virkavapaudet

§ 370 Valtuustoaloite: Mikkelin kaupungin omistajaohjauksen terävöittäminen

§ 371 Valtuustoaloite suojatien parantamisesta Raviradantiellä

§ 372
Valtuustoaloite tehokkaan ja vaikuttavan energiansäästöohjelman 
aloittamiseksi Mikkelin kaupungin ja sen konsernin toiminnassa

§ 373 Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt
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Saapuvilla olleet jäsenet
Pirjo Siiskonen, puheenjohtaja
Satu Taavitsainen, 1. varapuheenjohtaja
Raimo Heinänen, 2. varapuheenjohtaja
Eero Aho
Tanja Hartonen
Heli Kauppinen
Petri Pekonen
Pekka Pöyry
Armi Salo-Oksa, poistui 15:36
Jarno Strengell
Pirkko Valtola
Jouko Kervinen, varajäsen, saapui 15:36

Muut saapuvilla olleet
Ari Liikanen, hallintojohtaja, sihteeri, poistui 15:36
Timo Halonen, kaupunginjohtaja
Tarja Poikolainen, kaupunginlakimies, sihteeri
Oskari Valtola, kaupunginvaltuuston puheenjohtaja
Laura Hämäläinen, kaupunginvaltuuston 1. varapuheenjohtaja
Minna Pöntinen, kaupunginvaltuuston 2. varapuheenjohtaja, poistui 15:36
Heidi Hänninen, viestintäpäällikkö
Petri Mattila, henkilöstöjohtaja
Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja
Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja
Tiia Tamlander, vt. talousjohtaja
Minna Frosti, kaavoitusinsinööri, saapui 14:27, poistui 14:43

Poissa
. .
Kokouksessa tauko klo 15.37-15.47

Allekirjoitukset

Pirjo Siiskonen
Puheenjohtaja

Ari Liikanen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

12.10.2022

Raimo Heinänen

12.10.2022

Heli Kauppinen
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Pöytäkirjantarkastaja

 

Muut allekirjoittajat
 

Pöytäkirjantarkastaja

 

Tarja Poikolainen
Sihteeri § 373

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Mikkelin kaupungin yleisessä tietoverkossa www.mikkeli.fi
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§ 358
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Päätös
Puheenjohtaja totesi kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 359
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Raimo Heinänen ja Heli Kauppinen. 
Pöytäkirja tarkastetaan sähköisesti keskiviikkona 12.10.2022 ja on sen jälkeen 
nähtävänä kaupungin yleisessä tietoverkossa.

   

Päätös
Hyväksyttiin.



Mikkeli Pöytäkirja 23/2022 6 ( )70
Kaupunginhallitus 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

§ 360
Ilmoitusasiat

Kaupunginhallituksen tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat:

Etelä-Savon kampuskiinteistöt ky; hallituksen pöytäkirja 23.9.2022
Etelä-Savon hyvinvointialue, aluevaltuuston pöytäkirja 27.9.2022

   

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi.

   

Päätös
Merkittiin.
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§ 361
Otto-oikeus/lautakuntien päätökset

Kaupunginhallituksen tietoon saatetut pöytäkirjat:

Kasvatus- ja opetuslautakunta 22.9.2022
Vanhusneuvosto 27.9.2022

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Koska kaupunginjohtaja ei ole havainnut pöytäkirjoissa sellaista, mikä olisi esteenä 
päätösten täytäntöönpanolle kaupunginjohtaja ehdottaa, ettei kaupunginhallitus 
käytä kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeutta em. viranomaisten tekemiin päätöksiin.

Päätös
Hyväksyttiin.
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§ 362
Satamalahden kehittäminen, ohjausryhmän nimeäminen

MliDno-2020-2245

Valmistelija / lisätiedot:
Jouni Riihelä
Jouni.Riihela@mikkeli.fi
kaupunkikehitysjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh 10.10.2022 Satamalahden suuralueen ohryn toimialue

Satamalahti-hanke on Mikkelin kaupungin laaja-alainen elinvoiman ja maankäytön 
kehittämishanke (yksi kaupungin kehittämisalustoista), jolla pyritään luomaan 
kaupungin elinvoiman kehittymiselle ja kaupungin ydinkeskustan aidolle 
laajentumiselle suotuisat edellytykset. Satamalahti-hanke sisältää maankäytön 
ratkaisuja Savilahden ja Savilahden sillan molemmin puolin (aluemääritys on esitetty 
liitteessä). Alueen käyttöönotto synnyttää yksityisiä investointeja ja edellyttää osaltaan 
kaupungin investointeja. Hankkeen toteutuksen ajanjaksoksi voidaan katsoa 10-15 
vuotta.

Satamalahden alueen suunnittelu ja toteutus vaativat merkittävää 
asiantuntijapanostusta. Suunnittelun peruslähtökohtina ovat ekotehokkuus ja 
digitaalisuus. Avoin suunnittelu, kuntalaisten ja maanomistajien osallistuminen sekä 
yhteistyö yritysten kanssa tuovat uudenlaisia näkökulmia alueen suunnitteluun. 
Satamalahden alue tulee vastaamaan elinvoimaisen kaupunkikeskustan odotuksiin 
sekä suomalaisiin asumisunelmiin tarjoamalla asukkaiden hyvinvointia ja 
elämänlaatua lisäävän nykyaikaisen ja innovatiivisen asuinympäristön kaupungin 
keskustassa, Saimaan rannalla.

Hankkeen onnistuminen edellyttää nimettyä vastuullista omistajaa ja ohjausryhmää. 
Hankkeen omistaja on tyypillisesti linjaorganisaatiossa oleva johtaja (vastuu 
kehittämisalustasta). Hankkeen ohjausryhmä on ylin toimintaa ohjaava ja valvova elin. 
Ohjausryhmässä ovat edustettuina kaikki tärkeimmät tahot, joiden toimintaa hanke 
uudistaa ja jotka luovuttavat projektille resursseja. Ohjausryhmän tärkein tehtävä on 
ohjata hankkeen hyötyjen/vaikutusten toteutumista (strateginen omistajuus) sekä 
mahdollistaa hankkeen resursointi niin, että tuotos- ja päämäärätavoitteet toteutuvat. 
Ohjausryhmä kokoontuu n. 2-3 kertaa vuoden aikana.

Aikaisemmissa vaiheissa Satamalahti-hankkeen alueen maankäyttöä on edistetty mm. 
kansainvälisellä arkkitehtuurikilpailulla (2013) sekä Satamalahden eri osia 
tarkastelleilla hanke- ja kehittämissuunnitelmilla. Satamalahden kehittämisen 
edistämiseksi on käyty maanomistajaneuvotteluja, kaupunki on ostanut alueelta 
kiinteistöjä, on laadittu osakokonaisuuksien toteutuskelpoisten vaihtoehtojen 
löytämiseksi erilaisia kehittämisselvityksiä ja tehty laaja-alaista kartoitus mm. 
pohjavesien, pilaantuneiden maiden ja liikenneverkon osalta.

Satamalahden kehittäminen (projektoitu osa hanketta) ottaa merkittävän 
konkreettisen askeleen Veturitallien alueella maankäytön (asemakaava), suunnittelun 
(mm. liikennejärjestelmä, hulevedet, rakentamisen suunnittelu) ja varsinaisen 
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1.  

2.  

3.  

rakentamisen edetessä. Kaupunki on tehnyt esisopimuksen alueen käytöstä 
kaupalliseen investointiin. Osakokonaisuuden liikkeelle lähtö tarkoittaa kaupungin 
kokonaistavoitteiden konkreettista lähtölaukausta ja etenemistä. Veturitallien alueen 
kehittäminen on jo osa kaupungin vuotuista talouden (talousarvion 
investointiohjelma) päätöksentekoa ja talouden seurantaa.

Kaupunki on nimennyt suunnittelun ohjausryhmän 2008 (KH § 440) ja päivittänyt 
suunnittelun ohjausryhmän kokoonpanon 2013 (KH § 198). Kaupunginhallitus 
muuttaa ohjausryhmän nimeä ja tehtävää niin, että se kattaa koko kehittämisalustan 
ohjauksen (poislukien Veturitallien alue). Samalla kaupunginhallitus vapauttaa 
aiemmin nimetyn Satamalahden suunnittelun ohjausryhmään nimetyt henkilöt 
tehtävästään ja nimeämää edustajat Satamalahden kehittämisen ohjausryhmään. 
Ohjausryhmän jäsenyydet tarkastellaan vaalikausittain.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

vapauttaa 29.4.2013 198 § nimetyn Satamalahden suunnittelun ohjausryhmän 
tehtävästään ja
uudelleen nimetä Satamalahden suunnittelun ohjausryhmän Satamalahden 
kehittämisen ohjausryhmäksi sekä
päättää valita uudelleen nimettävään Satamalahden kehittämisen 
ohjausryhmään viisi (5) jäsentä. Kaupunginjohtaja nimeää myöhemmin 
päätöksellään ohjausryhmän. Ohjausryhmään kutsutaan Etelä-Savon ELY-
keskuksen E-vastuualueen johtaja Hannu Mars ja ohjausryhmään tullaan 
nimeämään seuraavat viranhaltijat: kaupunginjohtaja (pj), 
kaupunkikehitysjohtaja, maankäyttöjohtaja, kaupungininsinöörin sekä Mikkelin 
Kehitysyhtiö Miksei Oy ja Naistinki Oy toimitusjohtajat. Ohjausryhmä kutsuu 
tarvitsemansa asiantuntijat kokouksiin.

Lisäksi kaupunginhallitus nimeää viisi (5) edustajaansa ohjausryhmään.

Päätös
Hyväksyttiin.

Lisäksi kaupunginhallitus nimesi Satamalahden kehittämisen ohjausryhmään Pirjo 
Siiskosen, Juha Ropposen, Jani Sension, Jarno Strengellin ja Kerttu Hakalan.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt
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Kaupunkikehityslautakunta, § 96,30.08.2022
Kaupunginhallitus, § 363, 10.10.2022

§ 363
Heimarin ranta-asemakaava

MliDno-2022-720

Kaupunkikehityslautakunta, 30.08.2022, § 96

Valmistelijat / lisätiedot:
Minna Frosti
minna.frosti@mikkeli.fi
kaavoitusinsinööri

Liitteet
1 Liite Kkltk Heimarin rak selostus liitteineen 30.8.2022

Maankäyttö ja kaupunkirakenne -yksikkö lähettää otsikossa mainitun 11. päivänä 
elokuuta 2022 päivätyn ranta-asemakaavaehdotuksen kaupunkikehityslautakunnan 
käsiteltäväksi.

Kaavaehdotuksen on laatinut FCG Finnish Consulting Group Oy maaomistajan 
aloitteesta.

Kaava-alue sijaitsee yksityisen maanomistajien omistamilla maa-alueille Mikkelin 
kaupungissa, Ristiinan Laitialassa Ukonveden rannalla, valtatie 13:n itäpuolella. 
Kaavoitus koskee myös osakaskunnan omistamaa vesialuetta Heimarin edustalla. 
Kaavatyön tavoitteena on kehittää alueesta vetovoimainen matkailukeskus, 
muodostaa alueelle uusi identiteetti rakentamalla alueelle uutta majoitusrakentamista 
vanhaa kunnioittamalla sekä tutkia osin vedenpäällisen, kelluvan rakentamisen 
mahdollisuuksia.

Kaavamuutos on tullut vireille 8.2.2022 päivätyllä kirjeellä, jonka liitteenä on ollut 
osallistumis- ja arviointisuunnitelma sekä kaavaluonnos. Osallistumis- ja 
arviointisuunnitelma (OAS) sekä kaavaluonnos olivat nähtävillä 8.2.-11.3.2022.

Aineistosta on pyydetty lausunnot Etelä-Savon maakuntaliitolta, Etelä-Savon ELY-
keskukselta, Pohjois-Savon ELY-keskukselta, Etelä-Savon pelastuslaitokselta, Riihisaari 
– Savonlinnan museolta, Väylävirastolta, alueen sähkö- ja puhelinlaitoksilta, kaupungin  
rakennusvalvonnasta ja Mikkelin seudun ympäristöpalveluilta. Määräaikaan 
mennessä OAS:sta ja kaavaluonnoksesta saatiin kahdeksan lausuntoa ja seitsemän 
mielipidettä.

Telia Finland Oyj

Ei huomautettavaa.

Etelä-Savon maakuntaliitto

Ei lausuttavaa.

Järvi-Suomen Energia Oy
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Järvi-Suomen Energialla on kyseisellä kaavamuutosalueella sähkö- ja televerkkoa. 
Alueella on myös käynnissä sähköverkon saneeraushanke, jossa olemassa olevaa 
ilmajohtoverkkoa saneerataan maakaapeliksi. Saneeraustyön alustava 
valmistumisajankohta on 6/2023. Mikäli kaavan muutos aiheuttaa muutoksia 
olemassa olevaan sähkö- tai televerkkoon esim. siirto tai suojaustarpeita, 
kustannuksista vastaa työn tilaaja.

VASTINE: Merkitään tiedoksi.

Pelastusviranomainen

Pelastuslaitos suosittelee, että huoltoreitti on liikennöitävissä ajoneuvoilla 
ympärivuoden talvikunnossapito huomioon ottaen (ensihoito ja ambulanssit).

VASTINE: Merkitään pelastuslaitoksen suositus tiedoksi. Kulkureittien leveys ja 
kunnossapito ovat kaavan toteuttamiseen liittyviä asioita.

Pohjois-Savon ELY-keskus
Suunnittelualueelle on yksityistieyhteys valtatieltä 13. Valtatien liittymässä on väistötila 
ja oikealle kääntymiskaista etelän suunnasta tultaessa. Kaavaselostuksessa tulee 
avata liikennejärjestelyjen nykytila eri kulkumuotojen osalta ja arvioida kaavan 
mahdollistama liikennetuotos ja suuntautuminen.

VASTINE: Täydennetään kaavaselostusta lausunnossa esitettyjen seikkojen osalta.

Väylävirasto

Kaavaluonnokseen merkityllä alueen osalla (vv), jolle voi sijoittaa uimarantaa 
palveluvia rakennuksia ja rakenteita, sijaitsee Väyläviraston ylläpitämän Puumala - 
Mikkeli väylän kiinteä turvalaite TL19848, Heimari ylempi -linjamerkki. Väylävirasto 
toteaa, että väylämerkkiä ei saa poistaa eikä sen näkemäalueelle saa tehdä esteitä. 
Väylävirastolla ei ole muuta huomautettavaa kaavaluonnokseen.
VASTINE: Väylävirastolla ei ollut huomautettavaa itse kaavaratkaisuun. Merkitään 
lausunto tiedoksi.

Riihisaari - Savonlinnan museo

Etelä-Savon maakuntakaavassa (2010/2016) alue on osittain osa maakunnallisesti 
merkittävää Puuskansaari-Laitiala aluetta. Yleiskaavassa (2020) alueella on merkintä 
RM matkailupalvelujen alue ja osin kiinteistöön vaikuttaa myös merkinnät MT, MU, V, 
ma, sr 19 (Laitialan kylämaisema) ja sr 20 (Laitialan kylän kesähuvilat). 
Suunnittelualueen naapurissa on kaavasuojeltuja huviloita. Alueella ei ole 
asemakaavaa.
Kaavaselostuksessa olisi hyvä olla rakennetusta ympäristöstä tarkemmin 
rakennuskohtaisesti: miltä ajalta rakennukset ovat, suunnittelija, mahdolliset 
isoimmat muutokset, erilliset valokuvat rakennuksista.

Kaavaluonnoskartassa ei ole huomioitu maakuntakaavan ja yleiskaavan mukaista 
kulttuuriympäristön ja/tai maiseman vaalimisen kannalta maakunnallisesti 
merkittävää aluetta (yleiskaavan ma-merkintä). Kaavamääräyksissä on hyvä tuoda 
esille alueen maisemallinen merkitys ja uudisrakentamisen sopeutuminen siihen sekä 
mahdollistaa museoviranomaisen lausunto, kun toimenpiteet koskevat ma-aluetta. 
Erityisesti rantarakentamisen osalta sopeutuminen maisemaan on tärkeää ja peltojen 
säilyminen peltoina.
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Yleiskaavan sr-merkinnän mukaan ”uudisrakentamista ei saa osoittaa liian lähelle 
suojelukohteita ja uudisrakentamisen on sopeuduttava suojeltavaan 
rakennuskantaan, maisemaan sekä kylärakenteeseen ja -kuvaan.” W-ra alueet 
sijoittuvat lähelle yleiskaavassa suojeltuja Auralaa ja Sarviniemeä ja niiden pihapiiriä. 
Suunnittelussa olisi hyvä selvittää miten mahdolliset kelluvat loma-asunnot 
vaikuttavat huviloilta avautuvaan maisemaan ja maisemaan järveltä huviloille.

Savonlinnan museolla ei ole huomauttamista arkeologisen kulttuuriperinnön osalta.

VASTINE: Täydennetään kaavaselostusta olevan rakennuskannan osalta. Huomioidaan 
kaavamääräyksissä ma-alueen maisemallinen merkitys, uudisrakentamisen 
sopeutuminen maisemaan sekä museoviranomaisen mahdollisuus lausunnon 
antamiseen maisema-alueeseen kohdistuviin toimenpiteisiin. Lähimmät uudet 
rakennukset on sijoitettu noin 200 m päähän Auralasta ja kelluvat villat sijoittuvat noin 
100 m päähän Sarviniemestä.

Etelä-Savon ELY-keskus

Etelä-Savon elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskuksella ei ole huomautettavaa OAS:n 
takia. Alueella voimassa oleva yleiskaava on pääsääntöisesti hyvin ohjannut 
maankäyttöä. Katossaareen osoitettua rakentamismahdollisuutta on vielä syytä 
harkita. Yleiskaavassa osoitettu rakennusoikeus myös lisääntyy w-ra alueille osoitetun 
yhteensä 800 k-m2 verran eli noin 13 %. Kerrosalan lisäystä suhteessa yleiskaavaan 
ELY-keskus ei pidä tässä yhteydessä oleellisena tarkemman suunnittelun kyseessä 
ollessa, w-ra alueen rakennusoikeus on kuitenkin syytä esittää myös kaavakartalla.

Ranta-asemakaavan alueen itäosat ovat osa maakunnallisesti merkittävää 
Puuskansaari-Laitialan kulttuurimaisema-aluetta. Kulttuuriympäristöselvityksen 
mukaan suunnittelukohde on osa Saimaan seudun tyypillistä viljelyaluetta, perinteisen 
huvila-asutuksen leimaamaa harjumaisemaa sekä järvi- ja saarinäkymiä laivareitiltä ja 
mantereelta. Alueen hyvin säilyneen kylärakenteen ominaispiirteisiin kuuluvat mm. 
maastoa myötäilevä kapea kylätie, Ylä-Heimariin ja Niemelään sekä Lahdentaloon ja 
Heimariin liittyvät peltoaukeat. Laitialan kulttuuriympäristön maakunnallinen 
merkittävyys perustuu alueen tiettyä aikaa kuvaaviin piirteisiin eli edustavuuteen sekä 
rakennetun ympäristön ja maisemien tilaan, jossa ilmenee hyvin alueen käytön 
historia ja jatkuvuus. Kaavoituskohteen kulttuuriympäristöarvot liittyvät oleellisesti 
myös entiseen laivaliikenteeseen. Maiseman ominaispiirteiden lisäksi Laitialan kylän 
historiaa kuvastavat laivalaitureiden jäänteet ja niille johtavat osin maastoon kaivetut 
ja kivin reunustetut polut. Alueella voimassa olevan yleiskaavan ma-merkinnän 
mukaan yksityiskohtaisemmassa suunnittelussa on osoitettava määräykset maiseman 
ja rakennetun kulttuuriympäristön osatekijöiden, kokonaisuuden ja ominaislaadun 
säilyttämiseksi. Yleiskaavassa on osoitettu lisäksi maisemallisesti arvokkaat 
peltoalueet (MT), joiden kaavamääräyksessä korostetaan alueiden säilyttämistä 
avoimena maisematilana ja sekä metsän reunavyöhykkeiden säilyttämistä ehyinä.

Yleiskaavan kulttuuriympäristöselvitystä on syytä tarkentaa asemakaavasuunnittelun 
tasolle tunnistamalla nimenomaan kaava-alueelle sijoittuvat säilytettävät ja 
vahvistettavat arvot sekä huomioimalla ne kaavamääräyksissä (esim. maastoa 
mukaileva tiestö ja rakentaminen). Myös kaavan vaikutusten arviointi edellyttää 
rakentamisen ja ympäristön käsittelyn tarkempaa kaavallista ohjaamista.
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Heimarin matkailualueen suunnittelun yhteydessä on tehty mm. tarkentava 
maisemaselvitys, jota on referoitu myös kaavaselostuksessa. Siinä on hyvin 
tunnistettu alueen maisemallisia ja herkkiä kohokohtia sekä mm. laivaväylän merkitys 
yhtenä tarkastelukulmana, Katossaaren maisemallinen herkkyys ja kelluvien loma-
asuntojen aiheuttama maiseman muutos. Edellä mainitut maisema-arvot tulee ottaa 
uudisrakentamisen suunnittelussa korostetusti huomioon ja varmistaa niiden 
säilyminen lisäksi kaavamääräyksin. Erityisesti rantarakentamista ja sen maisemallisia 
vaikutuksia on syytä havainnollistaa varsinkin vesistön suunnasta mahdollisimman 
realistisen kuvamateriaalin avulla.

Suunnittelualueelta on tehty luontoselvitys elokuussa 2021. Kaavaselostusluonnoksen 
mukaan Häntämäen luoteispuolella sijaitsee suurruohovaltainen lehtokuvio, missä 
valtapuuna on koivu. Muualla luonnonarvoja ei selostuksen mukaan ole todettu. 
Suurruoholehdon rajausta ole esitetty myöskään kaavaselostuksessa eikä 
kaavakartalla. Lisäksi suunnittelualueen pohjoisosan rantavyöhyke on 
ilmakuvatarkastelun perusteella ruovikkoista potentiaalista viitasammakon 
elinympäristöä. Kaavaluonnoskartassa tälle alueelle on osoitettu kelluvia tai paalujen 
päälle sijoitettavia loma-asuntoja. Alueen merkitys viitasammakolle tuleekin selvittää. 
Viitasammakon lisääntymis- ja levähdyspaikkojen hävittäminen ja heikentäminen on 
kielletty (LSL 49§).

VASTINE: Osoitetaan w-ra rakennusoikeus lukuna kaavakartalla. Osoitetaan kaavassa 
yleiskaavan ma-alue ja annetaan sille määräys: ”Kulttuuriympäristön ja/tai maiseman 
vaalimisen kannalta maakunnallisesti merkittävä alue. Alueen käytön ja rakentamisen 
suunnittelussa on otettava huomioon alueen historiallisesti tai ympäristön kannalta 
arvokkaat rakennukset, rakennusryhmät tai maisema-alueet taikka muut niihin 
verrattavat erityisarvot. Rakennettaessa on huomioitava, että uudisrakentaminen 
sopeutuu maiseman ja rakennetun kulttuuriympäristön osatekijöihin ja niiden 
muodostamaan kokonaisuuteen ja edesauttaa alueen ominaislaadun säilyttämisestä. 
Ympäristöön merkittävästi vaikuttavista toimenpiteistä on pyydettävä lausunto 
museoviranomaiselta. Erityisesti tulee huomioida rakennusten värityksen 
sopeutuminen rantamaisemaan.

Alueelle tulo on osoitettu nykyisiä yksityisteitä pitkin ja niitä on muutoinkin pyritty 
hyväksi käyttämään mahdollisimman paljon.” Lisätään yleismääräys: ”Tiestö ja 
rakennukset tulee sijoittaa ja rakentaa siten, että huomioidaan maastonmuodot ja 
vältetään tarpeettomia leikkauksia ja pengerryksiä.”

Luontoselvityksen laatinut kokenut biologi, joka on selvitystä laatiessaan todennut, 
että alueelle ei ole sellaisia erityisiä luontoarvoja, jotka vaatisivat erillistä 
kaavamerkintää. Lausunnossa esille nostettu suurruoholehto sijoittuu metsittyvälle 
peltoalueelle. Se ei arvoiltaan sellainen, että sen erikseen rajaaminen selvityksessä 
olisi tarkoituksenmukaista. Kaavaluonnosta ei tältä osin tarvitse muuttaa. 
Viitasammakon esiintymistä alueella on selvitetty 16.5.2022.

Mielipide 1
Kiinteistömme, noin 0,75 hehtaarin Sarviniemi (491-533-0002-0005), sijaitsee Heimarin 
pohjoisrajalla rajautuen Heimarin rantakaava-alueessa mainittuun maisemallisesti 
arvokkaaseen peltoaukeaan. Sarvenrannantieltä tie kiinteistöllemme kulkee edellä 
mainitun maisemallisesti arvokkaan peltoalueen reunaa pitkin. Vastustamme 
Heimarin ranta-asemakaavan osalta seuraavia asioita:
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1. Kelluvien tai veden päälle paalutettavien loma-asuntokäyttöön tarkoitettujen 
huviloiden tai muiden rakennusten rakentamista lähelle kiinteistömme rajaa ja koko 
kaava-alueessa mainitun maisemallisesti arvokkaan peltoalueen ranta-alueelle, joka 
ulottuu kiinteistömme rajalta Heimarin nykyiselle rantasaunalle. Jos veden päälle ja 
ranta-alueelle rakennetaan, niin rakennukset on mielestämme sijoitettava Heimarin 
nykyisen saunan ja Villa Auralan väliselle alueelle, johon toinen kelluvien huviloiden 
kokonaisuus oli asemakaavassa sijoitettu.

2. Kiinteistöllemme johtavan peltoalueen reunaa pitkin kulkevan yksityistien käyttöä 
Heimarin loma-asukkaiden liikkumisväylänä.

3. Pysäköintialueen rakentamista kiinteistömme rajan välittömään läheisyyteen.

VASTINE:
1. Siirretään kelluvien villojen rakentamisalaa noin 20 m etelään, jolloin lähimmät villat 
sijoittuvat noin 100 m päähän Sarviniemen lomarakennuksesta. Em. noin 20 m 
vyöhyke osoitettaan nykyisellään säilytettäväksi alueeksi. Lisäksi rakentamisalueelle 
lisätään määräys, joka edellyttää järviruokokasvuston säilyttämistä rakennusten 
välisellä alueella.

2. Siirretään ajoyhteys keskemmälle suunnittelualuetta.

Tiekäytön laajentaminen muille ei aiheuta kohtuutonta haittaa mielipiteen esittäjille.

3. Poistetaan pysäköintialue.

Mielipide 2

Kaavaehdotuksessa on matkailua palvelevien rakennusten alue RM#2 sijoitettu 
naapurin rajalle. Alue on ahtaasti korkealla kalliorinteellä ja näkyvästi esillä suojellussa 
maisemassa. Kalliorinne aiheuttaa lisäksi kaikuefektin niin että tavallinen puhekin 
kaikuu laajalti ympäristöön. Alueen oma elintila on riittämätön ja rakennusmassa niin 
suuri, että se tulee aiheuttamaan tuhoavan kulutuksen naapurin puolelle, jossa 
harjoitetaan metsätaloutta.

Hotellille kulkeva autoliikenne on kaavassa ohjattu Laitialantien kautta. Se on kapea, 
mutkainen ja mäkinen kylätie, jonka reunassa on asutusta ja peltoja. Sitä käyttävät 
paitsi asukkaat myös pelloilla käyvät maatalouskoneet. Tie kulkee pitkälti naapurin 
alueen läpi. Kaavaan merkitty rakennuskanta on niin suuri, että se tulee aiheuttamaan 
jatkuvan liikennevirran lisäksi kohtuuttoman melu# ja pölyhaitan sekä vaaratilanteita. 
Maisemallisesti arvokkaan peltoaukean keskelle on suunniteltu parkkipaikka ja 
peltoaukean jatkeeksi rantaan kelluvia villoja. Nämä eivät kuulu suojeltuun 
maisemaan. Kaavasuunnitelmassa hämmästyttää se, että häiritsevät tekijät ohjataan 
naapureiden puolelle, mutta omaa aluetta pidetään koskemattomana. Suuri 
rakennusmassa on suunniteltu aivan rajalle ja kulku hotellille naapurin maiden läpi 
kulkevalle tielle, vaikka käytettävissä olisi omalla maalla kulkeva lyhempi ja suorempi 
tie.

Muutosehdotukset

1. Kulku hotellialueelle ohjataan Laitialantieltä suorempaa ja lyhyempää reittiä pitkin 
Sarvenrannantietä, joka kulkee hotellin omilla mailla
2. Matkailua palvelevien rakennusten alue M-2 Siirretään Häntämäen toiselle puolelle, 
jossa on runsaasti tyhjää tilaa ja joka on lähellä Sarvenrannantietä.
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3. Parkkialue poistetaan suojellulta peltomaisema-alueelta.
4. Kelluvat villat poistetaan peltomaiseman jatkeesta rannalta.

Kaavoittaja on osoittanut alueen kulttuuriympäristön ja maiseman vaalimisen 
kannalta maakunnallisesti merkittäväksi. Käsitämme sen tarkoittavan myös 
kulttuuriympäristöön kuuluvan rauhan säilyttämistä. Nykyinen kaavasuunnitelma 
tulee tuhoamaan rauhan alueelta. Toivomme, että kaavoittajalla on velvollisuus paitsi 
suojella kulttuurihistoriallisia ja maisemallisia arvoja myös asukkaiden rauhaa ja 
elintilaa.

VASTINE:
1. Sarvenrannantien tai Laitialantien kautta matka hotellille on likimain yhtä pitkä. 
Jatkossa tullaan käyttämään molempia reittejä. Laitialantien käyttäminen on 
perusteltua, koska tie johtaa hotellin nykyiselle parkkipaikalle ja palveluiden 
läheisyyteen. Uuden tien rakentaminen hotellin omia maita pitkin ei ole 
tarkoituksenmukaista eikä ekologista. Jouduttaisiin rakentamaan noin 600 m uutta 
tietä Häntämäen yli. Rakentamien vaatisi pengerryksiä ja leikkauksia, millä olisi 
merkittävät haitalliset vaikutuksen maisema-arvoihin.

2. Rakentamisen on keskitetty olevan hotellin läheisyyteen sekä ilmansuunnallisesti 
lämpimämpään, pääsääntöisesti etelään ja järvelle länteen viettäviin ilmansuuntiin. 
Sarvenrannantien suunnalla rakentamien tulisi kauemmaksi palveluista, eikä 
majoitusrakennuksilla olisi yhteyttä vesistöön. Muistutuksen perusteella 
rakennusalueita ei tule siirtää.

3. Poistetaan suunnittelualueen pohjoisosan parkkialue. Parkkialueen eivät oleellisesti 
muuta avointa peltoaluetta, koska niille ei tule rakennuksia. Ne sijoittuvat myös 
peltoalueiden reunoille, mikä myös pienentää niiden maisemaa muuttavaa vaikutusta. 
Alueet pysyvät edelleen avoimina, mutta viljelytoiminta ei enää voi jatkua koko 
alueella.

Mielipide 3
Alla huomioita/mielipiteitä Heimarin ranta-asemakaavaan:

- Sarvenrannantie tulee säilyttää "huoltotienä" Heimariin kapeutensa takia eikä

- Sarvenrannantien laidan maisemallisesti arvokkaita peltoalueiden käyttöä 
parkkipaikkoja voi hyväksyä

- "kelluviin villoihin" voidaan tie johtaa nykyisen saunan luota ja ne tulisi sijoittaa 
keskelle ranta-aluetta tuottavat näin naapureille mahdollisimman vähän häiriötä, 
veden päällä ääni kantaa pitkälle.

VASTINE: Sarvenrannantien liikenne ei tule lisääntymään niin paljoa, että tiealuetta 
tarvitsee laajentaa. Hotellin osalta se tulee säilymään huoltotienä, mutta mahdollisille 
kelluville asunnoille kulku on tarkoitus johtaa sitä kautta. Poistetaan pohjoisosan 
pysäköintialue ja osoitetaan ajoyhteys keskemmälle suunnittelualuetta. Kelluvien 
villojen rakennusaluetta siirretään noin 20 m etelään, jolloin etäisyys viereiseen 
lomarakennuspaikkaan pitenee.

Mielipide 4
Mielipiteen esittäminen Heimarin ranta-asemakaavan osalta

Vaatimukset:
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1. Ensisijaisesti katson, että ranta-asemakaavan laatiminen alueella ei ole tarpeen, ja
2. toissijaisesti vaadin, että
A. lähivirkistysalueilta VL-1 ja VL-2 ja niiden läheisyydestä poistetaan osat w-ra ja p,
B. lähivirkistysalueelle VL-3 ei saa rakentaa majoitusrakennusta tai saunaa, ja että
C. korttelialueelle RM-1 suunniteltu lisärakentaminen sopeutetaan olemassa olevaan 
rakennuskantaan ja kulttuuriympäristön ja/tai maiseman vaalimisen kannalta 
maakunnallisesti merkittävään alueeseen (Puuskansaari-Laitiala).

Perustelut

1. Mitään tarvetta ranta-asemakaavan laatimiselle alueella ei ole.

Alueella on voimassa oikeusvaikutteisesti vahvistettu Ristiinan kirkonkylän seudun 
kyläalueiden yleiskaava, joka on tullut voimaan vasta viime vuonna (KH 10.5.2021). 
Yleiskaavan mukaan RM-1 alueelle voidaan sijoittaa matkailua ja siihen liittyvää 
toimintaa varten tarpeellisia rakennuksia, rakennelmia ja laitteita. Näkemykseni 
mukaan yleiskaava ja siinä osoitettu rakennusoikeus (6000 m2) vastaa hyvin niitä 
tarpeita, joita alueella on maankäytön suunnittelun osalta.

Heimarin ranta-asemakaavalla mahdollistetaan yhdelle kiinteistönomistajalle 
rakennusoikeuden lisäämistä nykyiseen yleiskaavaan verrattuna erityisesti 
rantarakentamisen osalta ja se loukkaisi muiden alueella olevien kiinteistön omistajien 
tasapuolisen kohtelun vaatimusta.

2. A. Ehdotetun ranta-asemakaavan koko ranta-alue sisältyy maakunnallisesti 
merkittävään Puuskansaari-Laitiala maisema-alueeseen. Ranta-alueeseen liittyvät 
peltomaisemat muodostavat yhdessä Puuskansaaren kanssa tyypillisen Saimaan 
reittivesien ranta-alueen. Kaavaehdotuksessa esitetyt kelluvat tai paalujen päälle 
sijoitettavat loma-asunnot ja pysäköintipaikat (VL-1 ja VL-2) näkyisivät myös kauas 
laivareitille asti rikkoen perinteisen maalaismaiseman.

Kaavaehdotuksen mahdollistava rannan tiivis lisärakentaminen toisi tieliikenteen ja 
vesiliikenteen osalta rauhattomuutta.

B. Lähivirkistysalue VL-3 muodostuu hyvin kapeasta Katossaaresta, joka on erityisen 
hyvin näkyvä alue Puuskansaari-Laitila maisema-alueelle. En näe mitään 
maisemallisesti kestäviä perusteluja rakentaa näin kapeaan saareen majoitus- tai 
saunarakennuksia.

C. Vaikka RM-1 alue sijoittautuu vain rannan osalta Puuskansaari-Laitila maisema-
alueeseen, niin myös nykyisen hotellin päärakennus erottuu selvästi laivareitille. 
Ehdotetussa suunnitelmassa uutta rakentamista esitetään toteutettavan vanhaa 
kunnioittaen. Esitetty suunnitelma hotellin päärakennuksen osalta näyttäytyy 
kuitenkin siltä kuin tasakattoisen rakennuksen päälle on nostettu teräskennoista 20-
30 kpl kontteja, jotka ovat kuitenkin yleensä hyvin modulaarisia ja muotokieleltään 
köyhiä. Sen sijaan rantaravintolan on huippumodernia arkkitehtuuria, joka sopii 
paremmin urbaaniin ympäristöön kuin perinteiseen maalaismaisemaan. Ranta-
asemakaavassa tulisi määrätä nykyistä yksityiskohtaisemmin, miten järvelle näkyvän 
uudisrakentamisen pitää sopeutua nykyiseen rakennuskantaan ja maisema-alueeseen.

VASTINE:
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1. Alueella on voimassa Ristiinan kyläalueiden yleiskaava, jossa alue on osoitettu 
matkailupalveluiden alueeksi ja sille rakennusoikeutta 6000 k-m². Yleiskaavassa on 
myös tutkittu laajemman alueen rakennusoikeudet ja maaomistajien yhdenvertainen 
kohtelu. Yleiskaavassa rakentamista ei ole tarkemmin ohjattu. Jotta alueelle olisi 
mahdollista kehittää yleiskaavan mukaista matkailutoimintaa, alueelle on laadittava 
ranta-asemakaava, jolla lisärakentamista ohjataan tarkemmin.

2. A. Kelluvien villojen rakentaminen keskitetään suunnittelualueen pohjoisosaan 
kuitenkin siten, että rakentamista siirretään noin 20 m etelään luonnoksen mukaisesta 
rakentamisesta.

Suunnittelualueen eteläosan p-alueetta siirretään hiukan lähemmäksi rantaa, jolloin 
se sijoittuu yleiskaavan M-alueelle ja yleiskaavan maisemallisesti arvokkaan alueen 
ulkopuolelle.

B. Katossaareen ei esitetä muuta rakentamista kuin virkistystoimintaa ja retkeilyä 
palvelevaa nuotiopaikkaa ja katosta, jollaiset saaressa jo on tällä hetkellä.

C. Kaavamääräyksiä tarkennetaan siltä osin, että tulevan rakentamisen tulee sopeutua 
alueen kulttuuriympäristöön ja maisemaan.

Mielipide 5
Kotimaamme kulttuuriympäristöjä ja erityisesti Saimaan rantojen kauneutta arvostava 
satunnainen matkailija. En omista kiinteistöä suunnittelualueelta, enkä uskalla 
sellaista edes harkita.

VASTINE: Mielipiteen esittäjä ei ole MRL:n tarkoittama osallinen, joten hänen 
mielipidettään ei tarvitse virallisesti huomioida eikä ottaa mukaan asiakirjoihin. 
Mielipiteessä esittämänsä perustellut mielipiteet kaavahankkeesta on huomioitu asian 
käsittelyssä, mutta maankäyttö- ja rakennuslain mukaan vain laissa määriteltyjen 
kaavaprosessin osallisten esittämät muistutukset ja lausunnot kirjataan virallisiin 
asiakirjoihin.

Mielipide 6
Kerromme mielipiteen suunnitelman viereisen alueen omistajana (Aurala). Yleisesti 
toteamme Heimarin alueen kehittämisen olevan positiivinen asia eli pääosin meillä ei 
ole huomautettavaa aineistosta. Ongelmallisena näemme kuitenkin seuraavat asiat:

- Eteläpuolen veteen rakennettavat villat olisivat suunnitellussa asemassaan hallitseva 
näkymä Auralasta pohjoisen suuntaan katsottaessa ja erottuisivat järveltä päin 
katsottaessa selkeästi suojellusta Auralan rakennustyylistä. Aurala on paikallisesti ja
/tai maakunnallisesti arvokas kulttuurihistoriallinen rakennus. Uudisrakentamista ei 
tulisi osoittaa aivan Auralan rajalle ja ne haittaisivat Auralan käyttöä, koska Auralan 
yksityinen ranta sijaitsee aivan suunniteltujen rakennusten välittömässä läheisyydessä.

- Auralan vieressä sijaitsee maisemallisesti arvokas peltoalue, joka maisemallisesti 
tukee Auralan tyyliä ja se tulee säilyttää viljelyskäytössä avoimena maisematilana eikä 
sille tule sijoittaa edes osin maisemaa haittaavaa pysäköintialuetta.

- Ja vielä erikseen nostamme esille jo kaava-aineistossakin mainitun asian, että 
Auralalla on suunnittelualueen eteläosassa maalämpöputkistoa varten rasitealue, joka 
tulee ottaa huomioon
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VASTINE: Kelluvien villojen rakennussala on poistettu suunnittelualueen 
eteläreunasta. Peltoalueelle sijoitettu p-alue palvelee uimarannan käyttäviä ja muita 
alueella vierailevia. Parkkialueen eivät oleellisesti muuta avointa peltoaluetta, koska 
niille ei tule rakennuksia. Ne sijoittuvat myös peltoalueiden reunoille, mikä myös 
pienentä niiden maisemaa muuttavaa vaikutusta. Alueet pysyvät edelleen avoimina, 
mutta viljelytoiminta ei enää voi jatkua koko alueella. P-aluetta on siirretty 
lähemmäksi rantaa, jolloin se sijoittuu yleiskaavan M-alueelle. Maalämpöputkiston 
alueelle ei ole osoitettu sellaista toimintaa, joka vaarantaisi maalämpöputkiston 
toiminnan. Rasiteoikeutta ei ole tarpeen osoittaa kaavakartalla.

Mielipide 7
Alueen vesialuetta hallinnoivan Mikkelin osakaskunnan puolesta haluamme esittää 
kaavasuunnitteluun eräitä huomioita. Asioita on käsitelty osakaskunnan hoitokunnan 
kokouksessa 18.3. Pidämme positiivisena, että Heimarin aluetta kehitetään entistä 
vetävämmäksi matkailumarkkinoinnin kohteeksi. Haluamme yhteistyötä 
saadaksemme entistä useammat henkilöt nauttimaan lomailun yhteydessä myös 
järvikalastuksen tuomista mahdollisuuksista. Eräät osakaskunnan kiinteistöomistajista 
ovat kuitenkin olleet huolestuneita laajenevan toiminnan mahdollisista meluhaitoista. 
Toivomuksemme onkin, voisiko rakentamista keskittää niin, että etäisyydet 
naapurikiinteistöihin kasvaisivat. Toivoisimme myös, että Katossaari pysyisi 
rakentamattomana. Uskomme myös, että rakennustöiden yhteydessä rakennettava 
veneiden veteenlaskuluiska toisi alueelle lisää asiakkaita.

VASTINE: Suunnittelualueen eteläosan kelluvat villat on poistettu. Pohjoisosan 
rakennusaluetta on siirretty noin 20 m etelään, jotta etäisyyttä naapurikiinteistöiden 
pihapiiriin saadaan lisää. Rakentaminen voi lähimmillään tulla noin 100 m päähän 
pohjoispuolen lomarakennukseen.

Katossaareen osoitettu vähäinen rakentaminen on poistettu. Tutkitaan mahdollisuutta 
veneluiskan sijoittamisesta alueelle. Järkevin ja toimivin ratkaisu olisi sijoittaa se 
lähelle suunnittelualueen etelärajaa.

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että se hyväksyy alustavasti 
Heimarin ranta-asemakaavan, asettaa sen julkisesti nähtäville ja pyytää siitä lausunnot 
rakennusvalvonnalta, Mikkelin seudun ympäristöpalveluilta, Etelä-Savon 
pelastuslaitokselta, Riihisaari – Savonlinna museolta, Etelä-Savon ja Pohjois-Savon 
elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskuksilta, Etelä-Savon maakuntaliitolta ja 
Väylävirastolta.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Hannu Tullinen esitti, että veden päällä olevat 
kelluvat tai paaluille sijoitetut villat (kaavamerkintä W-ra) siirretään kaava-alueen 
eteläosaan, koska ne eivät sovi esitettyyn sijoituspaikkaan. Marita Hokkanen kannatti 
Hannu Tullisen esitystä.
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Asiasta käydyn keskustelun aikana Katariina Asikainen esitti, että veden päällä olevat 
kelluvat tai paaluille sijoitetut villat (kaavamerkintä W-ra) poistetaan kaavasta 
kokonaan. Leena Kontinen kannatti Katariina Asikaisen esitystä.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi toisistaan ja esittelijän 
päätösehdotuksesta poikkeavaa kannatettua esitystä ja esitti asian ratkaistavaksi 
äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat Hannu Tullisen
esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Katariina Asikaisen esitystä äänestävät 
ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 7 jaa ääntä 
(Jaana Vartiainen, Marita Hokkanen, Hannu Tullinen, Jouko Kervinen, Saara Isoaho, 
Pertti Karhunen, Jukka Härkönen), 3 ei ääntä (Katariina Asikainen, Anni Panula-Ontto-
Suuronen, Leena Kontinen)  ja 3 tyhjää ääntä (Katriina Noponen, Perttu Noponen, 
Jaakko Väänänen).

Puheenjohtaja totesi, että lopullisessa äänestyksessä asetetaan vastakkain esittelijän 
päätösehdotus ja Hannu Tullisen vastaesitys ja esitti asian ratkaistavaksi äänestyksellä 
siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän päätösehdotusta äänestävät jaa ja ne, jotka 
kannattavat Hannu Tullisen esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja 
suoritetussa äänestyksessä annettiin 4 jaa ääntä (Perttu Noponen, Katriina Noponen, 
Jaakko Väänänen, Pertti Karhunen), 8 ei ääntä (Jaana Vartiainen, Jukka Härkönen, 
Marita Hokkanen, Saara Isoaho, Hannu Tullinen, Anni Panula-Ontto-Suuronen, Leena 
Kontinen, Jouko Kervinen)  ja 1 tyhjä ääni (Katariina Asikainen).

Puheenjohtaja totesi, että Hannu Tullisen esitys on tullut kaupunkikehityslautakunnan 
päätökseksi.

Merkitään, että pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Merkitään, että kaavoitusinsinööri Minna Frosti poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn jälkeen.

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 363

Valmistelija / lisätiedot:
Minna Frosti
minna.frosti@mikkeli.fi
kaavoitusinsinööri

Liitteet
1 Liite Kh 10.10.2022 Heimarin RAK selostus liitteineen

Kaupunkikehityslautakunnan 30.8.2022 käsittelyn jälkeen kaavaehdotusta on 
muokattu seuraavasti: Kelluvien tai paaluilla seisovien loma-asuntojen alue (w-ra) on 
siirretty kaava-alueen eteläosaan. RM-1 -aluetta on saunan pohjoispuolelta 
laajennettu ja sinne lisätty 260 k-m2 rakennusala. Samalla RM-1 -alueen 
rakennusoikeus kasvaa 3900 k-m2:in. Pysäköintipaikka saunan pohjoispuolella ja 
ajoyhteys sinne on poistettu.

Liitteenä oleva kaava-aineisto on päivitetty muokkausten mukaisesti. Mukana on sekä 
30.8.2022 KKLTK:ssa ollut kaavaehdotuskartta että korjattu 10.10.2022 KH käsittelyyn 
tuleva korjattu kaavaehdotuskartta.
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Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että se hyväksyy alustavasti 
Heimarin ranta-asemakaavan, asettaa sen julkisesti nähtäville ja pyytää siitä lausunnot 
rakennusvalvonnalta, Mikkelin seudun ympäristöpalveluilta, Etelä-Savon 
pelastuslaitokselta, Riihisaari – Savonlinna museolta, Etelä-Savon ja Pohjois-Savon 
elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskuksilta, Etelä-Savon maakuntaliitolta ja 
Väylävirastolta.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että kaavoitusinsinööri Minna Frosti selosti asiaa kaupunginhallitukselle. 

Tiedoksi
Maankäyttö ja kaupunkirakenne / Minna Frosti, Kirsi Avelin
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§ 364
Linjaukset energian (sähkö) kulutuksen leikkaamiseksi

MliDno-2022-5120

Valmistelija / lisätiedot:
Jouni Riihelä
Jouni.Riihela@mikkeli.fi
kaupunkikehitysjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh 10.10.2022 Linjaukset energian (sähkön) kulutuksen hillitsemiseksi

Sähkön hinta moninkertaistui koronan jälkeisen kysynnän noustua, Ukrainan sodan 
sytyttyä, Venäjän kaasun ja öljyn tuonnin vähennettyä Eurooppaan. Kuiva kesä ja 
Pohjoismainen normaalia heikompi vesitilanne nostivat sähkön markkinahintaa 
entisestään. Suomessa on 2000-luvulla totuttu siihen, että sähkön hinta ilman 
siirtomaksua on 4-6 centtiä per kWh. Kuluvana vuonna hinta on historiaan nähden 
moninkertainen (vuonna 2022 pörssisähkön hinnan keskiarvo on ollut n. 170 senttiä 
per kWh).

Kaupunki kilpailutti kaupunkikonsernin sähköenergian hankinnan keväällä 2022 
(Kaupunginhallitus, kokous 30.5.2022 § 232 Sähköenergian hankinta 1.1.2023 – 
31.12.2024). Kesän ja syksyn aikana on tehty useissa erissä sähkön hankinnan 
kiinnityksiä kauppahintaan. Talousarviota laadittaessa on arvioitu, että emokaupungin 
sähkön hankintahinta vuodesta 2021 TP n. 3,26 miljoonaa euroa nousee vuodelle 
2023 TA n. 10 miljoonaan euroon. Vuosi 2024 TS ennakoidaan sähkön hankintahinnan 
kustannuksiltaan puolittuvan vuodesta 2023. Sähkön ostohinta tulee kaupungin 
olemassa olevasta ostosopimushinnasta nousemaan merkittävästi.

Kaupunki on käynnistänyt energiakriisiin varautumisen elokuun alkupuolella 
kutsumalla poikkiorganisatorisesti toimijoita pohtimaan toimenpiteitä energian 
kulutuksen hillitsemiseksi. Valmisteluryhmän ensimmäinen varsinainen kokous 
pidettiin 18.8.2022. Työryhmän tehtävänä on sähköä erityisesti kuluttavien pisteiden 
tai toimintojen tunnistaminen, toimenpiteiden tunnistaminen kulutuksen 
hillitsemiseksi ja käyttäytymiseen tiedottamisella vaikuttaminen. Ryhmä on 
painottanut toimien kohdistamisen sellaisiin kohteisiin, joilla on erityisen lyhyt 
takaisinmaksuaika ja merkittävä vaikuttavuus jo vuonna 2023. Tällainen on mm. 
valtuuston kokouksessaan 26.9.2022 vuodelle 2022 investointeihin myöntämä 
lisämääräraha katuvalaistuksen eniten energiaa kuluttavien lamppujen pikaiseen 
vaihtamiseen.

Energian kulutusta leikkaavien toimenpiteiden linjauksista päättää kaupunginhallitus, 
koska niiden toimet ja vaikuttavuus yltävät kaikkiin palvelualueisiin ja osaltaan 
kaupunkiorganisaation ulkoisiin asiakkaisiin. Pääpaino linjausten käyttöönotossa on 
vuodessa 2023.

Päätöksessä linjattavien toimenpiteiden lisäksi kaupunki pyrkii omalla sisäisellä ja 
ulkoisella tiedotuksella (Energian säästäminen on aina järkevää. Opi varautumaan 
energian hinnan ja saatavuuden vaihteluihin.) vaikuttamaan sähkön loppuasiakkaan 
käyttäytymiseen. Kaupunkiorganisaatiossa työskenteleviä tai kaupungin tiloja 
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käyttäviä kannustetaan säästämään energiaa mm. seuraavilla teemoilla: sammuta 
laitteet ja laske sisälämpötilaa. Kuntalaisia kannustetaan säästämään energiaa mm. 
seuraavilla teemoilla: lyhennä suihkuaikaa, sauno ripeästi ja mieluummin kaupungin 
uimahalleissa, käytä lämpöpumppua energiatehokkaasti, polta puuta uunissa ja 
alenna reilusti lämpötilaa huoneista, joissa ei oleskella. Kaupunginhallituksen 
päätöksen jälkeen jo valmisteltu kampanja tarkistetaan vastaamaan 
kaupunginhallituksen linjauksia ja tullaan julkaisemaan loppuviikosta 41.

Mikkelissä jäähallit toimivat kiinteistöosakeyhtiömuotoisina. Kaupunki maksaa 
kaikkien muiden osakkaiden tapaan vastikkeena hallien kulut mm. sähkön kulutuksen. 
Kiinteistöosakeyhtiö linjaa jäähallien energiasäästötoimet ja vastikkeen.

Päätös lähetetään tiedoksi konserniyhtiöille. Konsernin sähköhankinta on tehty 
konserniyhtiöiden kanssa yhteistyössä. Energian kulutusta leikkaavat toimenpiteet on 
hyvä soveltaa yhtenäisin linjauksin läpi konsernin.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ryhtyä toimenpiteisiin sähkön kulutuksen leikkaamiseksi ja 
hyväksyy liitteen mukaiset vuotta 2023 koskevat energian kulutuksen hillitsemiseksi 
tehtävät linjaukset toimenpiteineen.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Palvelualueet, konserniyhtiöt
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Konserni- ja elinvoimajaosto, § 94,04.10.2022
Kaupunginhallitus, § 365, 10.10.2022

§ 365
Etelä-Savon Kaapelitelevisio Oy:n purkaminen

MliDno-2022-5159

Konserni- ja elinvoimajaosto, 04.10.2022, § 94

Valmistelijat / lisätiedot:
Tarja Poikolainen, Janne Skott
tarja.poikolainen@mikkeli.fi, janne.skott@mikkeli.fi
kaupunginlakimies, vs. taloussuunnittelupäällikkö

Osakeyhtiön purkamisesta säädetään osakeyhtiölain (624/2006) 20 luvussa. 
Osakeyhtiön purkamista edellyttää lähtökohtaisesti selvitystila ja selvitysmenettely. 
Yhtiön selvitystila päättyy yhtiön purkautumiseen, joka merkitsee yhtiön lakkaamista. 

Yhtiökokous päättää yhtiön asettamisesta selvitystilaan. Päätös on tehtävä 
osakeyhtiölain 5 luvun 27 §:ssä määrätyllä tavalla vähintään kahden kolmasosan 
enemmistöllä annetuista äänistä ja kokouksessa edustetuista osakkeista.

Etelä-Savon Kaapelitelevisio Oy on perustettu vuonna 1985 ja sen toimialana on 
elokuvien, videoiden ja televisio-ohjelmien tuotanto. Yhtiöllä ei ole ollut varsinaista 
toimintaa yli kahteenkymmeneen vuoteen. Yhtiön osakkeenomistajia ovat Mikkelin 
kaupunki, Länsi-Savo Oy, MPY Telecom Oyj,  Eteenpäin Oy ja Etelä-Savon 
Kauppakamari.

Etelä-Savon Kaapelitelevisio Oy:n purkaminen on osa Mikkelin kaupunginhallituksen 
22.8.2022 § 310 käsittelemän konsernirakenneselvityksen mukaisia toimenpiteitä. 
Yhtiön hallitus on kutsunut osakkeenomistajat ylimääräiseen yhtiökokoukseen 
17.10.2022 päättämään yhtiön asettamista selvitystilaan.

Mikkelin kaupungin hallintosäännön 28 §:n 1 momentin 8. kohdan mukaan konserni- 
ja elinvoimajaosto muun muassa laatii esitykset yhtiöiden ja muiden yhteisöjen 
perustamisista ja  lakkauttamisista sekä 11. kohdan mukaan nimeää 
yhtiökokousedustajat ja antaa heille omistajaohjauksen edellyttämät toimintaohjeet.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Konserni- ja elinvoimajaosto päättää esittää kaupunginhallitukselle, että se esittää 
kaupunginvaltuustolle Etelä-Savon Kaapelitelevisio Oy:n purkamisen hyväksymistä.

Lisäksi konserni- ja elinvoimajaosto nimeää yhtiökokousedustajaksi 
kaupunginjohtajan ja varalle hallintojohtajan.

Päätös
Hyväksyttiin.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.
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Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 365

Valmistelija / lisätiedot:
Tarja Poikolainen, Janne Skott
tarja.poikolainen@mikkeli.fi, janne.skott@mikkeli.fi
kaupunginlakimies, vs. taloussuunnittelupäällikkö

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy Etelä-Savon 
Kaapelitelevisio Oy:n purkamisen.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Konserni- ja elinvoimajaosto, § 88,04.10.2022
Kaupunginhallitus, § 366, 10.10.2022

§ 366
Biokaasu- ja kiertotalousliiketoimintojen yhdistäminen

MliDno-2022-5071

Konserni- ja elinvoimajaosto, 04.10.2022, § 88

Valmistelijat / lisätiedot:
Janne Skott, Jouni Riihelä
janne.skott@mikkeli.fi, Jouni.Riihela@mikkeli.fi
vs. taloussuunnittelupäällikkö, kaupunkikehitysjohtaja

Metsäsairila Oy ja Etelä-Savon Energia Oy ovat syksystä 2021 lähtien neuvotelleet 
biokaasu- ja kiertotalousliiketoimintojen yhdistämisestä yhteen yhtiöön. 
Yhdistämistoimenpiteiden jälkeen BioSairila Oy operoi sekä Haukivuorella, että 
Metsäsairilan lajittelu- ja kierrätyskeskuksen alueella sijaitsevia biokaasulaitoksia, ja 
omistaa tankkausasemat sekä vastaa kaasun jakelusta. Järjestelyn tavoitteena on 
parantaa biokaasuliiketoimintojen toimintaedellytyksiä ja kilpailukykyä. 
Tulevaisuudessa Mikkelin kaupunkikonsernin alaisuudessa toimivat 
kaasuliiketoiminnot muodostaisivat yhtenäisen 
liiketoimintakokonaisuuden. Yhdistäminen on myös osa Talous- ja tulevaisuus -
ohjelman (TATU) yhteydessä käsitellyssä konsernirakenneselvityksessä linjattuja 
konsernin tiivistämistoimenpiteitä (KH 22.6.2020 § 231).

Osana yhdistymisprosessia Biohauki Oy on jo sulautettu emoyhtiöönsä Etelä-Savon 
Energia Oy:öön syksyllä 2022.

Hankinta- ja jätelain muutosten velvoittamana Metsäsairila Oy:n on järjesteltävä 
uudelleen markkinaehtoinen liiketoiminta. Uusi jätelaki mahdollistaa enintään 10 % 
(liikevaihdosta) markkinaehtoisen liiketoiminnan harjoittamisen kunnallisessa 
jäteyhtiössä. Käytännössä tämä tarkoittaa markkinaehtoisen liiketoiminnan siirtämistä 
pääosin toiseen yhtiöön. Järjestelyjen tarkoituksena on mahdollistaa nykyisten 
jätehuoltopalvelujen tarjoaminen myös tulevaisuudessa ja näin turvata alueella 
toimivien yritysten toimintaedellytyksiä ja kilpailukykyä. Markkinaehtoisen 
liiketoiminnan siirtäminen osaksi Biosairila Oy:tä tukee myös tavoitetta 
konsernirakenteen tiivistämisestä, koska järjestelyllä vältetään uuden konserniyhtiön 
perustaminen.

Edellä esitetty kokonaisuus on käsitelty kaikkien asianosaisten osakeyhtiöiden 
hallituksissa. Yhtiöt ovat valmiita etenemään toimenpiteissä, mikäli Mikkelin kaupunki 
hyväksyy esitetyn suunnitelman liiketoimintojen yhdistämisestä. 

Tavoitteena on, että liiketoimintojen uudelleenjärjestelyt toteutetaan 31.12.2022 
mennessä. Järjestelyiden toteuttamiseksi:

Metsäsairila Oy pyytää Mikkelin kaupungilta lupaa saada siirtää 
liiketoimintasiirrolla markkinaehtoinen kiertotalousliiketoiminta BioSairila Oy:lle.
Etelä-Savon Energia Oy pyytää Mikkelin kaupungilta lupaa saada siirtää 
kaasuliiketoiminta liiketoimintasiirrolla BioSairila Oy:lle.
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BioSairila Oy pyytää Mikkelin kaupungilta lupaa ottaa vastaan Metsäsairila Oy:n 
markkinaehtoinen kiertotalousliiketoiminta sekä Etelä-Savon Energia Oy:n 
kaasuliiketoiminta liiketoimintasiirroilla

Liiketoiminnot siirtyvät yhtiöiden välillä osakkeiden luovutuksella. Siirtojen jälkeen 
Metsäsairila Oy omistaa 60 % Biosairila Oy:stä, ja Etelä-Savon Energia Oy:n omistus on 
40 %.

Valmisteluvaiheessa biokaasu- ja kiertotalousliiketoimintojen yhdistämisestä on 
keskustelu kaupungin johdon kanssa. Lisäksi suunnitelmat on esitelty 
kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 15.8.2022 sekä kaupunginvaltuuston 
iltakoulussa 16.8.2022.

Hallintosäännön § 28 kohdan 8 mukaisesti konserni- ja elinvoimajaosto laatii esitykset 
yhtiöiden ja muiden yhteisöjen perustamista, lakkauttamisesta, osakkeiden ja 
osuuksien ostamista ja myymistä sekä säätiöiden perustamista koskevista asioista.

Konserniohjeen (KV 7.6.2021 § 82, kohta 2) mukaisesti valtuusto määrittelee konsernin 
rakenteen päättämällä konsernin osien perustamisesta, lakkauttamisesta ja muusta 
muuttamisesta.

Metsäsairila Oy:n toimitusjohtaja Ville Kakkonen sekä Etelä-Savon Energia Oy:n 
toimitusjohtaja Erkki Karppanen osallistuvat kokoukseen tämän pykälän käsittelyn 
ajan.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Konserni- ja elinvoimajaosto esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että 

Metsäsairila Oy:lle myönnetään lupa siirtää liiketoimintasiirrolla 
markkinaehtoinen kiertotalousliiketoiminta BioSairila Oy:lle.
Etelä-Savon Energia Oy:lle myönnetään lupa siirtää kaasuliiketoiminta 
liiketoimintasiirrolla BioSairila Oy:lle.
BioSairila Oy:lle myönnetään lupa ottaa vastaan Metsäsairila Oy:n 
markkinaehtoinen kiertotalousliiketoiminta sekä Etelä-Savon Energia Oy:n 
kaasuliiketoiminta liiketoimintasiirroilla.

LIsäksi konserni- ja elinvoimajaosto merkitsee tiedoksi Biohauki Oy:n 
tytäryhtiösulautumisen Etelä-Savon Energia Oy:öön syksyllä 2022.

Päätös
Hyväksyttiin ja merkittiin.

Merkitään, että Metsäsairila Oy:n ja BioSairila Oy:n toimitusjohtaja Ville Kakkonen ja 
Etelä-Savon Energia Oy:n toimitusjohtaja Erkki Karppanen selostivat asiaa konserni- ja 
elinvoimajaostolle ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 366
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Valmistelija / lisätiedot:
Jouni Riihelä, Janne Skott
Jouni.Riihela@mikkeli.fi, janne.skott@mikkeli.fi
kaupunkikehitysjohtaja, vs. taloussuunnittelupäällikkö

Liitteet
1 Liite Kh 10.10.2022 Selvitys Biohauki Oy:n sulautumisesta Etelä-Savon Energia Oy:
öön
Verkkojulkisuus rajoitettu

Konserni- ja elinvoimajaosto käsitteli kokouksessaan 4.10.2022 § 88 biokaasu- ja 
kiertotalousliiketoimintojen yhdistämistä ja päätti tehdä asiassa esityksen 
kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle.

Konserni- ja elinvoimajaosto merkitsi myös tiedoksi Biohauki Oy:n sulautumisen Etelä-
Savon Energia Oy:öön syksyllä 2022. Myös tiedoksi merkitty sulautuminen olisi 
Mikkelin kaupungin konserniohjeen mukaisesti edellyttänyt kaupunginvaltuuston 
hyväksyntää, sillä kyseessä on konserniohjeen tarkoittama konsernirakenteen 
muutos. Konserniohjeen (KV 7.6.2021 § 82, kohta 2) mukaisesti valtuusto määrittelee 
konsernin rakenteen päättämällä konsernin osien perustamisesta, lakkauttamisesta ja 
muusta muuttamisesta.

Sulautumista koskeva päätösprosessi ei ole toteutunut konserniohjeen edellyttämällä 
tavalla. Asiasta on pyydetty selvitys Etelä-Savon Energia Oy:ltä, ja selvitys toimitetaan 
kaupunginhallitukselle sähköpostitse ennen kokousta sekä liitetään kokouksen 
pöytäkirjaan.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että 

Metsäsairila Oy:lle myönnetään lupa siirtää liiketoimintasiirrolla 
markkinaehtoinen kiertotalousliiketoiminta BioSairila Oy:lle.
Etelä-Savon Energia Oy:lle myönnetään lupa siirtää kaasuliiketoiminta 
liiketoimintasiirrolla BioSairila Oy:lle.
BioSairila Oy:lle myönnetään lupa ottaa vastaan Metsäsairila Oy:n 
markkinaehtoinen kiertotalousliiketoiminta sekä Etelä-Savon Energia Oy:n 
kaasuliiketoiminta liiketoimintasiirroilla.
Kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi Etelä-Savon Energia Oy:n toimittaman 
selvityksen koskien konserniohjeen noudattamatta jättämistä Biohauki Oy:n ja 
Etelä-Savon Energia Oy:n sulautumisessa.
Kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi Biohauki Oy:n 30.9.2022 tapahtuneen 
tytäryhtiösulautumisen Etelä-Savon Energia Oy:öön.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Merkitään, että Etelä-Savon Energia Oy:n selvitys Biohauki Oy:n sulautumisesta Etelä-
Savon Energia Oy:öön liitetään pöytäkirjaan.
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§ 367
Paikallinen sopimus korkeamman kilometrikorvauksen maksamisesta 15 000 kilometriin 
saakka - Maatalouslomittajat ry

MliDno-2022-4855

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Häkkinen
sari.hakkinen@mikkeli.fi
HR-päällikkö

Liitteet
1 Liite Kh 10.10.2022 Paikallinen sopimus maatalouslomittajien km korvaus 15000 km

Maatalouslomittajien matkakustannusten korvaukseen sovelletaan Kunnallisen 
yleisen virka- ja työehtosopimuksen (KVTES) liitettä 16. KVTES:n  liitteen 16 § 5 mukaan 
kilometrikorvausten euromäärä laskee 5.000 ensimmäisen kilometrin jälkeen. KVTES 
pöytäkirjamerkinnän mukaan kilometrirajaa on 1.5.2022 lukien muutettu 7.000 
kilometriin. Pöytäkirjamerkintä on voimassa sopimuskauden 1.5.2022-30.4.2025.

Etelä-Savon Jyty ry, Maatalouslomittajat ry ja Mikkelin kaupunki ovat käyneet 
pääsopimuksen mukaiset paikallisneuvottelut maatalouslomittajien alentamattoman 
kilometrikorvausrajan nostamisesta 7000 kilometristä 15000 kilometriin. Paikallinen 
sopimus koskee vuoden 2022 maksettavia kilometrejä. Sopimuksen mukaan yli 7.000 
km:n ajetuista matkoista maksettava km-korvaus voi olla enintään samansuuruinen, 
kuin mitä ensimmäiseltä 7.000 ajokilometriltä Kunnallisen yleisen virka- ja 
työehtosopimuksen (KVTES) mukaan korvataan. Alentamaton kilometrikorvaus 
maksetaan enintään 15.000 ajokilometriin saakka.

Paikallisen sopimuksen tarkoitus on tarve turvata lomittajien saatavuus ja siten 
varmistaa lakisääteisten lomituspalvelujen järjestäminen maatalousyrittäjien 
lomituspalvelulain (20.12.1996/1231) mukaisesti. Mikkelin kaupungin lomituksen 
paikallisyksikkö on laaja kolme maakunnan kokoinen alue ja maatalouslomittajien 
työmatkat ovat työkohteitten vähentyessä laajemmalla alueella, mikä lisää päivittäisen 
työmatkan pituutta. Maatalouslomittajilla ei ole mahdollisuutta käyttää työnantajan 
yhteiskäyttöautoja työmatkojen tekemiseen.

Maatalousyrittäjien eläkelaitos (MELA) on asiasta antanut ennakkoratkaisun. Mikäli 
Mikkelin kaupunki maksaa paikalliseen sopimukseen perustuen maatalouslomittajille 
matkakorvausta ennakkoratkaisupyynnön mukaisesti KVTES:n velvoittamaan 
korvausta suurempana, kulut voidaan korvata valtion varoista. Mikkelin kaupungille ei 
näin synny kustannuksia paikallisesta sopimuksesta.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus hyväksyy paikallisen sopimuksen voimaantulevaksi liitteen 
mukaisesti välittömästi ja oikeuttaa kaupunginjohtajan ja hallintojohtajan 
allekirjoittamaan paikallisen sopimuksen. Paikallinen sopimus on voimassa ajalla
1.1.-31.12.2022.
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Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Etelä-Savon Jyty pääluottamusmies, Maatalouslomittajat ry luottamusmies, JHL 525 
pääluottamusmies, Asumisen- ja toimitaympäristön palvelualue maaseutujohtaja, 
lomituspalvelupäällikkö, Meidän IT ja talous Oy/palkat
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Kaupunginhallitus, § 354,03.10.2022
Kaupunginhallitus, § 368, 10.10.2022

§ 368
Vesiliikelaitoksen johtajan viran kelpoisuusvaatimuksen muuttaminen ja aukijulistaminen

MliDno-2022-5090

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 354

Valmistelijat / lisätiedot:
Ari Liikanen
ari.liikanen@mikkeli.fi
hallintojohtaja

Vesiliikelaitoksen johtajan virka on ollut avoimena 1.7.2022 lukien silloisen 
viranhaltijan siirtyessä toisiin tehtäviin kaupungin sisällä. Kaupunginhallitus on 
30.5.2022 § 237 määrännyt kaupunkikehitysjohtaja Jouni Riihelän toimimaan oman 
viran ohella ko. johtajan virassa ajalla 1.7.-31.12.2022.

Määräaikaisuuden perusteena on ollut Vesiliikelaitoksen organisointi ja johtamisen 
selvittäminen liittyen kaupungin energiaselvitykseen. Koska energiaselvityksessä ei 
esitetä muutoksia Vesiliikelaitoksen rakenteeseen, on määräaikaisuuden peruste 
poistunut, joten johtajan virka tulee julistaa haettavaksi. 

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää julistaa Vesiliikelaitoksen johtajan viran auki haettavaksi 
7.10.2022 lukien siten, että hakuaika päättyy 4.11.2022 klo 15.00 ja oikeuttaa 
hallintopalvelut ja henkilöstöpalvelut päättämään yksityiskohtaisesta 
hakuilmoituksesta ja ilmoituksen julkaisemisesta.

Lisäksi kaupunginhallitus nimeää haastatteluryhmän valmistelemaan vaalin 
suorittamista sekä oikeuttaa ryhmän nimeämään haastatteluun kutsuttavat henkilöt, 
suorittamaan haastattelut ja arvioimaan henkilöarvioinnin tarpeellisuutta.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä täydensi päätösehdotustaan siten, että 
koska kyseessä on Mikkelin kaupungin liikelaitos, niin samassa yhteydessä muutetaan 
vesilaitoksen johtajan virkanimike vesiliikelaitoksen johtajan virkanimikkeeksi, joka 
kuvaa asemaa paremmin organisaatiossa.

Esittelijän täydennetty päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Lisäksi kaupunginhallitus nimesi haastatteluryhmään johtokunnan puheenjohtaja 
Perttu Noposen, Pirkko Valtolan, Heli Kauppisen, Jarno Strengelin, Raimo Heinäsen, 
Pirjo Siiskosen sekä kaupunkikehitysjohtaja Jouni Riihelän. 

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 368

Valmistelija / lisätiedot:
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Ari Liikanen
ari.liikanen@mikkeli.fi
hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 3.10.2022 julistaa Vesiliikelaitoksen johtajan 
viran auki haettavaksi 7.10.2022 lukien siten, että hakuaika päättyy 4.11.2022 klo 
15.00. Ennen viran hakuilmoituksen julkaisua on huomattu, että viran 
kelpoisuusvaatimus (KH 22.12.2008) on ”Soveltuva diplomi-insinöörin tutkinto ja 

Tämä rajaa mahdollista hakijajoukkoa liiaksi, kokemusta vesihuoltoalan tehtävistä”. 
jonka vuoksi on tarkoituksenmukaista muuttaa kelpoisuusvaatimus muotoon 

 ."soveltuva korkeakoulututkinto ja kokemus vesihuoltoalalta"

Koska kaupunginhallitus on yllä mainitulla tavalla julistanut viran auki, tulee 
kelpoisuusmuutoksen jälkeen tehdä viran aukijulistamisesta uusi päätös. 
Haastatteluryhmän kokoonpanosta ei tarvitse tehdä uutta päätöstä. 

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää,että Vesiliikelaitoksen johtajan kelpoisuusvaatimuksena on 
soveltuva korkeakoulututkinto ja kokemus vesihuoltoalalta.

Kaupunginhallitus päättää julistaa Vesiliikelaitoksen johtajan viran auki haettavaksi 
11.10.2022 lukien siten, että hakuaika päättyy 8.11.2022 klo 15.00 ja oikeuttaa 
hallintopalvelut ja henkilöstöpalvelut päättämään yksityiskohtaisesta 
hakuilmoituksesta ja ilmoituksen julkaisemisesta.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Kaupunginhallitus, § 238,30.05.2022
Kaupunginhallitus, § 369, 10.10.2022

§ 369
Kaupunginjohtajan lomat ja virkavapaudet

MliDno-2022-2336

Kaupunginhallitus, 30.05.2022, § 238

Valmistelijat / lisätiedot:
Sirpa Hyyryläinen
sirpa.hyyrylainen@mikkeli.fi
kaupunginjohtajan sihteeri

Kaupunginjohtaja Timo Halosen vuosilomaoikeus lomanmääräytymisvuodelta 
1.4.2021-31.3.2022 on 38 päivää.  Tämän isäksi kaupunginjohtaja Halosella on 
pitämättä lomavuoden 2021 vuosilomaa 11 päivää. 

Kaupunginjohtaja Halonen esittää lomavuoden 2021 vuosilomapäivien vahvistamista 
ajalle 11.-25.7.2022 (11 päivää) ja lomavuoden 2022 lomapäivien vahvistamista ajalle 
26.7.-7.8.2022 (9 päivää).

Lomavuoden 2022 vuosilomaa jää myöhemmin vahvistettavaksi 29 päivää.

Hallintosäännön 145 §:n mukaan toimielin voi erityisestä syystä päättää, että asia 
käsitellään puheenjohtajan selostuksen pohjalta ilman viranhaltijan esittelyä. Koska 
kyse on kaupunginjohtaja Timo Halosen omasta asiasta, asia tulisi käsitellä 
kaupunginhallituksen puheenjohtajan esittelystä.

Ehdotus
Esittelijä: Pirjo Siiskonen, kaupunginhallituksen puheenjohtaja

Kaupunginhallitus vahvistaa kaupunginjohtaja Timo Halosen vuosiloman seuraavasti:

11.-25.7.2022 (11 päivää, lomavuosi 2021) ja
26.7.-7.8.2022 (9 päivää, lomavuosi 2022).

Lomavuoden 2022 vuosilomaa jää myöhemmin vahvistettavaksi 29 päivää.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen ilmoitti olevansa esteellinen (oma 
asia) ja poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ajaksi. Ilmoitus hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 369

Valmistelija / lisätiedot:
Sirpa Hyyryläinen
sirpa.hyyrylainen@mikkeli.fi
kaupunginjohtajan sihteeri
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Kaupunginjohtaja Timo Halosella on lomavuoden 2022 vuosilomaa vahvistamatta 29 
päivää. 

Kaupunginjohtaja Timo Halonen esittää vuosiloman osan vahvistamista ajalle
24.-30.10.2022 (5 lomapäivää). 

Lomavuoden 2022 vuosilomaa jää myöhemmin vahvistettavaksi 24 päivää. 

Hallintosäännön 145 §:n mukaan toimielin voi erityisestä syystä päättää, että asia 
käsitellään puheenjohtajan selostuksen pohjalta ilman viranhaltijan esittelyä. Koska 
kyse on kaupunginjohtaja Timo Halosen omasta asiasta, asia tulisi käsitellä 
kaupunginhallituksen puheenjohtajan esittelystä.

Ehdotus
Esittelijä: Pirjo Siiskonen, kaupunginhallituksen puheenjohtaja

Kaupunginhallitus vahvistaa kaupunginjohtaja Timo Halosen vuosilomapäivät ajalle
24.-30.10.2022 (5 lomapäivää). 

Lomavuoden 2022 vuosilomaa jää myöhemmin vahvistettavaksi 24 päivää. 

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että Timo Halonen ilmoitti olevansa esteellinen (oma asia) ja poistui 
kokouksesta. Ilmoitus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Kaupunginjohtaja, kaupunginjohtajan sihteeri 
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Kaupunginvaltuusto, § 128,26.09.2022
Kaupunginhallitus, § 370, 10.10.2022

§ 370
Valtuustoaloite: Mikkelin kaupungin omistajaohjauksen terävöittäminen

MliDno-2022-5088

Kaupunginvaltuusto, 26.09.2022, § 128

Valtuutettu Jaana Strandman ym. esittivät 26.9.2022 valtuustoaloitteenaan 
otsikkoasiasta seuraavaa:

"Me allekirjoittaneet kaupunginvaltuutetut esitämme, että Mikkelin kaupungin tulee 
terävöittää omistajaohjauksen ja konsernijohtamisen mallia konserniohjeeseen. 
Mikkelin kaupunkikonsernin tase on noin miljardi. Kyse on merkittävästä asiasta 
kaupunkimme talouden hoidossa ja siksi omistajaohjaus kokonaisuudessaan on 
napakoitettava ja jäsennettävä määrätietoisemmaksi ja vastuullisemmaksi. Tämä 
tarkoittaa sitä, että omistajaohjauksen tehtävät ja tavoitteet määritellään selkeästi ja 
suoraviivaisemmin strategiaan pohjautuen. Kaupunkikonsernin konserniohjaus ja 
johtaminen vastuutetaan selkeämmin ja tytäryhteisöjen toimitusjohtajien, hallituksen 
ja kaupungin välistä yhteistyötä lisätään. Strategisten tavoitteiden mukaista 
toimintaa  tulee jatkossa tarkastella ja valvoa talouden katsauksissa vuosikellon 
mukaisesti.

Omistajaohjauksen ja konsernijohtamisen ydintehtävät tulee olla yhtiöittämisestä ja 
rakennemuutoksista johtuvien asioiden suunnittelu ja toimeenpano, konsernin 
rahoitus-  ja sijoitussuunnittelu, sisäisen valvonnan ja riskienhallinnan sekä 
konsernivalvonnan tilan arviointi, hankintatoiminta, sopimushallinta – ja valvonta. 
Riskienhallintaan tulee määritellä tasot, jotta voidaan tunnistaa koko 
kaupunkikonsernin riskitasoa eri palvelualueilla yhtiöissä. Kaupungin tulee 
voimakkaammin huomioida ja kehittää hankintavalmiuksia ja hankintakulttuurin 
yhtenäistämistä sekä koordinoida yhtiömuotoisesti tuotettavien palveluiden 
järjestämistä. Lisäksi tytäryhtiöiden hallituksiin ja konserni- ja elivoimajaostoon tulee 
valita henkilöitä, joilla on osaamista, tietoa ja taitoa toimia vastuullisina hallituksen
/jaoston jäseninä.

Jaana Strandman

Satu Taavitsainen, Soile Kuitunen, Raine Lehkonen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 370

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen konserni- ja elinvoimapalveluiden 
palvelualueen valmisteltavaksi.

Edelleen kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään helmikuussa 2023.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Konserni- ja elinvoimapalveluiden palvelualue/Timo Halonen, Tiia Tamlander, Janne 
Skott
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Kaupunginvaltuusto, § 129,26.09.2022
Kaupunginhallitus, § 371, 10.10.2022

§ 371
Valtuustoaloite suojatien parantamisesta Raviradantiellä

MliDno-2022-5087

Kaupunginvaltuusto, 26.09.2022, § 129

Valtuutettu Jarno Strengell ym. esittivät 26.9.2022 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Me allekirjoittaneet esitämme, että Raviradantie 4 suojatien paikalle tehdään 
korotettu suojatie tai jokin muu ratkaisu, joka lisää kyseisen suojatien turvallisuutta. 

Kyseinen suojatieosuus on yksi Raviradantien alueen vilkkaimmista suojatiealueista, 
jota käyttävät muun muassa peruskoulun- ja ammattikoulun oppilaat, opiskelija-
asuntojen opiskelijat sekä alueen liikuntapalveluiden käyttäjät. 

Näkyvyys Raviradantie 4 suojatien kohdalla on kesäisin hyvä, mutta talvisin suojatien 
vieressä olevat lumipenkereet rajoittavat näkyvyyttä merkittävästi. 

Hyvästä näkyvyydestä huolimatta, suojatiellä sattui viimeeksi torstaina 22.9.2022 
vakava liikenneonnettomuus, jossa kaksi jalankulkijaa jäi ajoneuvon alle. Vakavasti 
loukkaantunut jalankulkija toimitettiin sairaalaan jatkohoitoon. 

Länsi-Savo 22.9.2022: 

”Yksi ihminen loukkaantui vakavasti liikenneonnettomuudessa Mikkelissä torstaina 
iltapäivällä. Itä-Suomen poliisi kertoo tiedotteessa, että mikkeliläismiehen kuljettama 
henkilöauto törmäsi kahteen jalankulkijaan suojatiellä. Toinen heistä sai vakavia 
vammoja törmäyksen takia. Onnettomuus sattui Raviradantiellä hieman ennen kello 
14. Jalankulkijoihin törmännyt auto tuli Savilahdenkadun suunnasta. Vakavasti 
loukkaantunut jalankulkija toimitettiin sairaalaan jatkohoitoon. Toisen jalankulkijat 
vammat olivat poliisin mukaan lievemmät”.

Mikkelissä 26.9.2022

Jarno Strengell

Jatta Juhola, Arto Seppälä, Hannu Tullinen,
Jenni Tissari, Petri Tikkanen, Tomi Sikanen,
Jarmo Lautamäki, Mervi Eskelinen, Paavo Barck,
Soile Kuitunen, Jenni Oksanen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 371
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Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen asumisen ja toimintaympäristön 
palvelualueen valmisteltavaksi.

Edelleen kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään helmikuussa 2023.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Asumisen ja toimintaympäristön palvelualue/Jouni Riihelä, Pekka Kammonen
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Kaupunginvaltuusto, § 130,26.09.2022
Kaupunginhallitus, § 372, 10.10.2022

§ 372
Valtuustoaloite tehokkaan ja vaikuttavan energiansäästöohjelman aloittamiseksi Mikkelin 
kaupungin ja sen konsernin toiminnassa

MliDno-2022-5086

Kaupunginvaltuusto, 26.09.2022, § 130

Valtuutettu Satu Taavitsainen esitti 26.9.2022 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Mikkelin kaupungin v. 2021 tilinpäätöksen mukaan kaupungilla oli sähkökuluja 
yhteensä 3,26 milj. euroa. Ensi vuoden budjettiin ennakkotietojen mukaan joudutaan 
varaamaan noin 10 miljoonaa euroa ja voi olla että jopa enemmän. Nousu johtuu 
kohonneesta sähkön hinnasta. Tämän lisäksi tulee lisäkustannuksia kaukolämmöstä ja 
vedestä, joiden hinnat ovat myös nousseet. 

Nämä miljoonat ovat poissa muusta kaupungin käyttömenoista, kuten esimerkiksi 
perusopetuksesta, varhaiskasvatuksesta, kulttuurista, liikunnasta ja nuorisotyöstä. 
Mielestäni peruspalvelut on toteutettava laadukkaasti, eikä henkilöstöä tule lomauttaa 
säästöjen aikaansaamiseksi, eli mielummin on säästettävä energialaskusta.

Mikkeliläisten kanssa keskustellessa on jo nyt tullut ehdotuksia energian 
säästämiseksi. Kuntalaiset ovat muun ohella ehdottaneet kaupungin työntekijöiden 
etätyön lisäämistä, lämpötilojen alentamista kaupungin kiinteistöissä, joka toisen 
lampun irrottamista kiinteistöissä ja katuvaloissa, aukioloaikojen lyhentämistä tai 
osittain kiinni laittamista sellaisista kohteista, jotka kuluttavat paljon energiaa ja 
valaistuksen laittamista pois päältä nykyistä aiemmin. Kuntalaiset ymmärtävät 
tilanteen ja ovat valmiita joustamaan.
 
Esitän, että Mikkelin kaupunki konserniyhtiöineen tekee hyvin pikaisesti tehokkaan ja 
vaikuttavan energiansäästöohjelman pienentääkseen tulevan talven energiakulujaan. 
Esitän myös, että kaupunki kysyy asukkailtaan ideoita ja ehdotuksia energian 
säästämiseksi.

Mikkelissä 26.9.2022

Satu Taavitsainen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 372

Ehdotus



Mikkeli Pöytäkirja 23/2022 40 ( )70
Kaupunginhallitus 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen asumisen ja toimintaympäristön 
palvelualueen valmisteltavaksi.

Edelleen kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään helmikuussa 2023.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko tämän pykälän käsittelyn jälkeen.

Tiedoksi
 Asumisen ja toimintaympäristön palvelualue/Jouni Riihelä, Erkka Kanerva
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Kaupunginhallitus, § 20,11.01.2021
Kaupunginhallitus, § 49,18.01.2021
Kaupunginhallitus, § 76,08.02.2021
Kaupunginvaltuusto, § 25,15.02.2021
Kaupunginhallitus, § 207,31.05.2021
Kaupunginvaltuusto, § 76,07.06.2021
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Kaupunginhallitus, § 373, 10.10.2022

§ 373
Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt

MliDno-2020-952

Kaupunginhallitus, 11.01.2021, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Energiatyöryhmän raportti

Kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 4.5.2020 on esitelty Inspira Oy:n 
laatima energiaomistusselvitys. Päätöksellään 8.6.2020 § 211 kaupunginhallitus on 
nimennyt energiatyöryhmän, jonka kokoonpanoa on vielä päivitetty päätöksellä KH 
12.10.2020 § 313.

Inspiran laatima raportti on toiminut lähtökohtana 
energiaomistusjärjestelyvaihtoehtojen arvioinnille ja niiden keskinäiselle vertailulle. 
Energiatyöryhmän toimeksiantoa on tarkennettu kaupunginhallituksen 
suunnittelukokouksessa 7.9.2020, jolloin energiatyöryhmän selvitystehtävän on 
todettu koostuvan kolmesta eri pääosiosta: 1) energiaratkaisun vaihtoehdoista, 2) 
lähtökohtatietojen hahmottamisesta ja niiden tarkentamisesta sekä 3) kaupasta 
saatavien varojen käyttöön annettavasta ehdotuksesta.

Syksyllä 2020 aktiivisesti työskennellyt ja useita asiantuntijatahoja kuullut 
energiatyöryhmä on selvittänyt eri toimintavaihtoehtoja, jotka on yksilöity ja 
analysoitu liitteenä olevassa työryhmän raportissa. Prosessin aikana on kuultu myös 
Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n johtoa.

Energiatyöryhmän johtopäätökset ja suositukset on esitetty liitteenä olevassa 
raportissa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 
energiatyöryhmän suositusten mukaisesti omistajapoliittisena linjauksena

Etelä-Savon Energia Oy:n 33,3-49 % vähemmistöosuuden myymisen liitteenä 
olevassa raportissa tarkemmin määritellyin reunaehdoin ja antaa 
myyntiprosessille käynnistysluvan (myyntiprosessiin liittyvät asiantuntijapalvelut 
kilpailutetaan ja kilpailutusasiakirjat tuodaan hankintaohjeistuksen mukaisesti 
kaupunginhallituksen hyväksyttäväksi), 
keskusteluiden käynnistämisen kuntaomistajien kanssa Suur-Savon Sähkö Oy:n 
päätöksentekorakenteisiin ja yhtiöjärjestyksen mahdollisiin päivitystarpeisiin 
liityen, sekä
energiatyöryhmän esityksen myynnistä saatavien varojen käytöstä.

 

 

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jarno Strengell esitti Olli Miettisen, Soile Kuitusen ja 
Jyrki Koivikon kannattamana asian jättämäistä pöydälle ja asiaa seuraavan kerran 
käsitellään kaupunginhallituksessa 18.1.2021.

Lisäksi asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti esitystään siten, että asia 
merkitään tiedoksi ja kaupunginhallitus tekee esityksen kaupunginvaltuustolle 
kokouksessaan 8.2.2021.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän 
esityksestä poikkeava kannatettu esitys asian jättämisestä pöydälle ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattaat  asian käsittelyn jatkamista 
tässä kokouksessa, äänestävät Jaa ja ne, jotka kannattavat Jarno Strengellin esitystä 
asian jättämisestä pöydälle äänestävät Ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 5 Jaa ääntä (Nina Jussi-Pekka, Pekka Pöyry, Kirsi Olkkonen, 
Petri Pekonen, Jukka Pöyry) ja 6 Ei ääntä (Soile Kuitunen, Olli Miettinen, Jatta Juhola, 
Jyrki Koivikko, Mali Soininen, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että Jarno Strengellin esitys asian jättämisestä pöydälle on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen 
kokoukseen saapuivat varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että Soile Kuitunen saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn alussa ja 
varajäsen Jenni Tissari poistui kokouksesta.

Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että tämän pykälän toiseksi pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Pekka Pöyry.

Kaupunginhallitus, 18.01.2021, § 49

Valmistelijat / lisätiedot:
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Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Energiatyöryhmän raportti

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi ja kaupunginhallitus tekee esityksen kaupunginvaltuustolle 
kokouksessaan 8.2.2021.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti esityksensä seuraavaan muotoon: 
kaupunginhallitus päättää valtuuttaa energiatyöryhmän selvittämään 
pääomasijoittajien kiinnostusta sekä käymään vielä läpi energiaomistusjärjestelyihin 
liittyviä tarkennettavia asioita mm. Suur-Savon Sähkön kanssa. Lisäksi 
energiaselvitystyöryhmä velvoitetaan raportoimaan hallitusta viikoittain neuvottelujen 
etenemisestä sekä tuomaan esityksensä jatkotoimenpiteiksi kaupunginhallituksen 
kokoukseen 8.2.2021.

Lisäksi Jukka Pöyry esitti, että kaupunginhallitus päättää ettei se hyväksy 
energiatyöryhmän suositusten mukaisesti omistajapoliittisena linjauksena EteläSavon 
Energia Oy:n 33,3-49 % vähemmistöosuuden myymistä eikä anna myyntiprosessille 
käynnistyslupaa keskusteluiden käynnistämisestä Suur-Savon Sähkö Oy:n 
kuntaomistajien kanssa eikä energiatyöryhmän esitystä myynnistä saatavien varojen 
käytöstä. Koska kukaan ei kannattanut esitystä, se raukesi.

Hyväksyttiin. 

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen, joka on samansisältöinen 
kuin hänen esityksensä.

Merkitään, että Arto Seppälä ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä 
(hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen kokoukseen 
saapuivat varajäsenet Jatta Juhola ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi kaupunginhallituksen 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen.

Kaupunginhallitus, 08.02.2021, § 76

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Energiatyöryhmän raportti
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Energiatyöryhmä on jatkanut työskentelyään tapaamalla potentiaalisia 
yhteistyökumppaneita, Suur-Savon Sähkö Oy:n johtoa sekä eräitä alan asiantuntijoita. 
Energiatyöryhmä ei ole kaupunginhallituksen 11.1.2021 linjaukseen perustuen enää 
jatkanut Etelä-Savon Energia Oy:n omistusjärjestelyiden selvittämistä. 

Selvitettyjä vaihtoehtoja ovat olleet osakejärjestelyt Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina 
olevien tahojen kanssa, osakejärjestelyt ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa, 
osakkaiden keskinäiset holdingyhtiöjärjestelyt sekä fuusioratkaisut.  

Työryhmä pitää ensisijaisena ratkaisuna Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
omistusjärjestelyjä ja suosittaa, että ratkaisun jatkovalmistelu toteutetaan 
yhteistyössä kilpailutettavan neuvonantajan kanssa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy omistajapoliittisena 
linjauksena energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa 
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. 

Jatkovalmistelun tuloksena syntyvä omistusjärjestelyesitys tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. Tavoitteeksi asetetaan esityksen käsittely 
kaupunginvaltuustossa toukokuun loppuun mennessä.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jyrki Koivikko esitti Olli Miettisen, 
Pekka Pöyryn, Nina Jussi-Pekan ja Soile Kuitusen kannattamana, että energiatyöryhmä 
jatkaa edelleen työskentelyään kaupunginjohtajan tukena.

Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jyrki Koivikon esitys hyväksyä yksimielisesti. 
Hyväksyttiin.

Esittelijä täydensi esitystään siten, että kaupunginhallitus pidetään tietoisena 
energiatyöryhmän työstä. Tilaisuuksiin, missä energiatyöryhmän työtä käsitellään, 
kutsutaan mukaan myös kaikkien valtuustossa edustettuina olevien ryhmien edustus. 

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko esittelijän täydennetty esitys hyväksyä 
yksimielisesti. Hyväksyttiin. 

Lisäksi Jukka Pöyry esitti, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun ja 

kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon, 
kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille sekä
laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen toimenpiteiden 
jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan tarvittaessa 
kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin energiayhtiöomaisuus.

Koska kukaan ei kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, se raukesi.

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen. 
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Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen 
kokoukseen saapuivat varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 18.05-18.15.

Merkitään, että tämän pykälän aikana paikalla oli myös energiatyöryhmän jäsen 
Markku Kakriainen.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Eriävä mielipide
Jukka Pöyryn eriävä mielipide:

Luonnollisessa monopoliasemassa olevien energiayhtiöiden tai niiden osuuksien 
myyminen on vahingollista sekä Mikkelin kaupungin että maaseudun ihmisten 
tulevaisuudelle. Kaupungin tulot pienenevät ja asukkaiden energiakustannukset 
kasvavat.
Mikkelin kaupungin käyttötalous on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
alijäämäinen. Lisäksi ylisuurten investointien takia niistä muodostuu vuosittain 
lisävelkaa kymmeniä miljoonia euroja.
Vastustan, sekä Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
myyntiä tai fuusiota.
Ennen minkään omaisuuden realisointia tulee käyttötalous saattaa tasapainoon, 
sekä karsia ja hajauttaa investointeja pidemmälle aikavälille. Muuten 
energiayhtiöiden myyntitulo on muutamassa vuodessa kuittautunut 
lisävelkaantumiseen ja joudutaan vähin erin myymään koko 
energiayhtiöomaisuus.
 
Esitän, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun. Se tarkoittaa myös 
että kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon
että kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille
että laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen 
toimenpiteiden jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan 
tarvittaessa kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin 
energiayhtiöomaisuus

Kaupunginvaltuusto, 15.02.2021, § 25

Liitteet
1 Liite Kv Energiatyöryhmän raportti
2 Liite Kv Äänestysluettelo
3 Liite Kv Äänestysluettelo

Ehdotus
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Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy omistajapoliittisena 
linjauksena energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa 
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. 

Jatkovalmistelun tuloksena syntyvä omistusjärjestelyesitys tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. Tavoitteeksi asetetaan esityksen käsittely 
kaupunginvaltuustossa toukokuun loppuun mennessä.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Raimo Heinänen esitti valtuutettu Jussi 
Marttisen kannattamana, että valmistelussa pidetään mukana myös maakunnallinen 
yhteistyön varmistava Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n 
mahdollistava yhteistyö. Taseen alijäämä ei ole kiirehtimisen syy, päätöksen käsittely 
tulee siirtää uudelle valtuustolle.

Lisäksi valtuutettu Risto Rouhiainen esitti valtuutettujen Jaakko Väänäsen ja Harri 
Kivisen kannattamana, että omistajapoliittisena linjauksena ensisijaisena ja 
tärkeimpänä tavoitteena on Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n 
yhteistyön tehostaminen hyödyntämällä energiayhtiöiden osaaminen sekä 
taloudelliset ja muut synergiset edut. Tämä voidaan saavuttaa yhtiöiden omistajien 
valmistelemalla yhteistyösopimuksella, joka mahdollistaisi vahvan ja 
menestyksekkään energiayhtiökonsernin muodostumisen Etelä-Savoon ja Mikkeliin 
sekä samalla vahvistaisi merkittävästi Mikkelin ja talousalueen elinvoimaa. Tämäkin 
niin kuin myös kaupunginhallituksen mahdollisesti esittämät muut vaihtoehdot on 
valmisteltava huolella ja asiaa pitäisi saada valmisteltua päätökseen ja varsinaisen 
päätöksen asiassa tekisi seuraava valtuusto.

Edelleen valtuutettu Jukka Pöyry esitti, että asia palautetaan uuteen valmisteluun ja 
että 

kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon, 
kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille ja
laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen toimenpiteiden 
jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan tarvittaessa 
kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin energiayhtiöomaisuus.
 

Puheenjohtaja totesi ettei kukaan kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, joten se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen esityksestä kaksi poikkeavaa 
kannatettua esitystä ja esitti asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin 
äänestetään valtuutettujen Raimo Heinäsen ja Risto Rouhiaisen esityksistä. Ne jotka 
kannattavat Risto Rouhiaisen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Raimo 
Heinäsen esitystä äänestävät ei ja sen jälkeen voittanut esitys asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 25 jaa ääntä, 3 ei ääntä ja 23 tyhjää ääntä. Liite 2.

Puheenjohtaja totesi, että Risto Rouhiaisen esitys on voittanut ja se asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan siten, että ne, jotka kannattavat 
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kaupunginhallituksen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Risto 
Rouhiaisen esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 39 jaa ääntä, 11 ei ääntä ja yksi tyhjä ääni. Liite 3.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Merkitään, että valtuutettu Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen.

Merkitään, että äänestysluettelot liitetään pöytäkirjaan. Liitteet 2-3.

Merkitään, että valtuutettu Heikki Nykänen ilmoitti olevansa esteellinen (Etelä-Savon 
Energia Oy:n hallituksen puheenjohtaja) ja poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitus hyväksyttiin. Hänen tilalleen kokoukseen saapui 
varavaltuutettu Noora Ruuth, joka poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn 
jälkeen. 

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 19.03-19.14.

Eriävä mielipide
Jukka Pöyryn eriävä mielipide:

Luonnollisessa monopoliasemassa olevien energiayhtiöiden tai niiden osuuksien 
myyminen on vahingollista sekä Mikkelin kaupungin että maaseudun ihmisten 
tulevaisuudelle. Kaupungin tulot pienenevät ja asukkaiden energiakustannukset 
kasvavat.
Mikkelin kaupungin käyttötalous on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
alijäämäinen. Lisäksi ylisuurten investointien takia niistä muodostuu vuosittain 
lisävelkaa kymmeniä miljoonia euroja.
Vastustan, sekä Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
myyntiä tai fuusiota.
Ennen minkään omaisuuden realisointia tulee käyttötalous saattaa tasapainoon, 
sekä karsia ja hajauttaa investointeja pidemmälle aikavälille. Muuten 
energiayhtiöiden myyntitulo on muutamassa vuodessa kuittautunut 
lisävelkaantumiseen ja joudutaan vähin erin myymään koko 
energiayhtiöomaisuus.

Kaupunginhallitus, 31.05.2021, § 207

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh Yhteenveto energiatyöryhmän keskusteluista

Kaupunginvaltuusto päätti 15.2.2021 § 25 omistajapoliittisena linjauksena 
energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa Suur-Savon 
Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. Selvitettyjä vaihtoehtoja 
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ovat olleet osakejärjestelyt Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina olevien tahojen kanssa, 
osakejärjestelyt ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa, osakkaiden keskinäiset 
holdingyhtiöjärjestelyt sekä fuusioratkaisut.

Energiatyöryhmä on jatkanut työskentelyään ja kokoontunut em. valtuuston 
kokouksen jälkeen 11 kertaa. Lisäksi työryhmä on osallistunut Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistajien edustajien tapaamiseen, jossa käsiteltiin Suur-Savon energiasäätiön 
valmistelemaa esitystä kuntaholding-mallista. Selvitystyön tueksi kilpailutettu 
neuvonantaja KPMG aloitti työnsä energiatyöryhmän kanssa 17.3.2021. Asiaa on 
lisäksi käsitelty kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 3.5.2021.

Työryhmän näkemyksen mukaan selvitystyötä on aiheellista jatkaa kuntaomistajien 
yhteistä holdingmallia koskevilla neuvotteluilla. Lisäksi selvitystä tulisi jatkaa muiden 
mahdollisten osakejärjestelyiden osalta Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina olevien 
tahojen kanssa, sisältäen kiinnostuksensa ilmoittaneet sijoittajat, jotka ovat jo yhtiön 
omistajia.

Osakejärjestelyt täysin ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa on todettu haastavaksi 
vaihtoehdoksi Suur-Savon Sähkö Oy:n yhtiöjärjestyksessä olevan lunastuslausekkeen 
vuoksi, ellei aiheesta päästäisi riittävään yhteisymmärrykseen muiden osakkaiden 
kanssa. Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n fuusioratkaisu on todettu 
pulmalliseksi mm. yhtiöiden toiminnan ja strategisten tavoitteiden yhteensovittamisen 
haasteiden vuoksi. Lisäksi toistaiseksi esillä olleissa fuusion toteutusmalleissa Mikkelin 
kaupungin omistusosuus ja päätösvalta olisivat todennäköisesti jääneet 
riittämättömiksi.  

Työryhmä ehdottaa, että energiaomistusselvitystä jatketaan omistajakuntien 
holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa 
tehtävien osakejärjestelyjen osalta, ja että uusi kaupunginhallitus nimeää syksyllä tätä 
varten uuden energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä esittää, että Mikkelin kaupungin 
on syytä pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen toteuttamista Suur-Savon Sähkö 
Oy:ssa riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun energiaomistuksen suhteen lopulta 
päädytään.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee 
energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan omistajakuntien holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina 
olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen osalta.    

Pöytäkirja tämän pykälän oslta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jukka Pöyry esitti, että kaupunginhallitus esittää 
kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen 
tilanteen tiedoksi. Koska kukaan ei kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 



Mikkeli Pöytäkirja 23/2022 49 ( )70
Kaupunginhallitus 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen.

Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin. Heidän tilalleen kokoukseen saapuivat 
varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan 
toimi  kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että tämän pykälän ajan kokouksessa oli läsnä myös energiatyöryhmän 
jäsen Markku Kakriainen.

Eriävä mielipide

Jukka Pöyryn eriävä mielipide:
Kaupungin talous ei ole tasapainossa. Menoja on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
enemmän kuin tuloja. Siitä velkaantuminen ja taseen alijäämät ovat syntyneet. Talous 
pitää saada tasapainoon ennen mahdollisia energiaomaisuusjärjestelyjä. Jos ensin 
korjataan tase niin tuskin valtuustossa saadaan aikaan talouden tasapainoa. Yllä 
mainituilla perusteilla esitän että: Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, 
että se merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Kaupunginvaltuusto, 07.06.2021, § 76

Liitteet
1 Liite Kv Yhteenveto energiatyöryhmän keskusteluista

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee 
energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan omistajakuntien holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina 
olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen osalta.  

Päätös
Asiassa käydyn keskustelun aikana valtuutettu Jukka Pöyry esitti, 
että kaupunginvaltuusto merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen 
tiedoksi. Koska kukaan ei kannattanut esitystä, se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Merkitään, että valtuutettu Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen. 

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Kaupunginhallitus, 23.08.2021, § 335
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1.  

2.  

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti 15.2.2021 § 25 omistajapoliittisena linjauksena 
energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa Suur-Savon 
Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvitystä.

Päätöksellään 7.6.2021 § 76 kaupunginvaltuusto linjasi, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan edelleen

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
ja
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
osalta.

 

Kesäkuun päätöksen esittelytekstissä kerrotaan energiatyöryhmän esittävän, että uusi 
kaupunginhallitus nimeäisi syksyllä jatkoselvitystyötä varten uuden 
energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä on esittänyt, että Mikkelin kaupungin on syytä 
pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen toteuttamista Suur-Savon Sähkö Oy:ssa 
riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun energiaomistuksen suhteen lopulta päädytään.

Viimeksi energiatyöryhmään ovat kuuluneet Soile Kuitunen, Markku Kakriainen ja Olli 
Miettinen. Ryhmän puheenjohtajana on toiminut kaupunginjohtaja, ja työskentelyyn 
ovat osallistuneet myös hallintojohtaja ja vs. talousjohtaja.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus nimeää uuden energiatyöryhmän ja antaa tarvittavaksi katsomansa 
evästyksen sen työskentelyyn.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti nimetä työryhmään Pirjo Siiskosen, Eero Ahon, Satu 
Taavitsaisen, Heli Kauppisen ja Raimo Heinäsen ja samalla oikeutti työryhmän 
kutsumaan siihen tarvittavan virkamiesedustuksen. Lisäksi kaupunginhallitus päätti, 
että työryhmän tulee tuoda esitys kaupunginhallitukselle vuoden 2021 loppuun 
mennessä 

Merkitään, että Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Ilmoitukset 
hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 481

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja
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1.  

2.  

Kaupunginhallitus asetti uuden energiatyöryhmän päätöksellään 23.8.2021 § 335. 
Kaupunginhallitus edellytti työryhmän tuovan esityksensä kaupunginhallitukselle 
vuoden 2021 loppuun mennessä.

Kaupunginvaltuuston 7.6.2021 § 76 linjauksen mukaisesti työryhmän toimeksianto 
keskittyy

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
selvittämiseen
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
selvittämiseen.
 

Valtuuston kesäkuun päätöksen esittelytekstissä kerrotaan aiemman 
energiatyöryhmän esittäneen, että uusi kaupunginhallitus nimeäisi syksyllä 
jatkoselvitystyötä varten uuden energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä esitti, että 
Mikkelin kaupungin on syytä pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen 
toteuttamista Suur-Savon Sähkö Oy:ssa riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun 
energiaomistuksen suhteen lopulta päädytään.

Energiatyöryhmä on kokoontunut asettamispäätöksen jälkeen kahdeksan kertaa. 
Työryhmän jäsenet ovat saaneet käyttöönsä aiemman työryhmän työskentelyn aikana 
kertyneet materiaalit. Työryhmä on kuullut aiempia energiatyöryhmän jäseniä 
Kakriaista, Kuitusta ja Miettistä sekä asiantuntijakumppani KPMG:tä. Työryhmä on 
selvittänyt ja käynyt keskusteluita kuntaholdingyhtiöön liittyen (vaihtoehto 1) sekä 
tavannut muita mahdollisia kumppaneita Suur-Savon Sähkö Oy:n osakejärjestelyjen 
tekemiseen (vaihtoehto 2).

Kuntaholdingmallin hyvänä puolena nähdään Suur-Savon Sähkö Oy:n omistuksen 
säilyminen kunnilla, vaikka hallinnointi siirtyisi yhteisesti omistettuun holdingyhtiöön. 
Kuntaholdingratkaisussa toteutuisi myös alijäämien kattamiseen tarvittava 
kirjanpidollinen myyntivoitto. Mallin suurin heikkous on se, että holdingyhtiön 
perustaminen ei poista Mikkelin näkökulmasta yhtiön toiminnassa ja hallinnoinnissa 
nykyisin näyttäytyviä haasteita, sillä yhtiön omistajaohjaus säilyisi väliin 
perustettavasta holdingyhtiöstä huolimatta käytännössä ennallaan. Mikkelin 
päätösvalta yhtiössä on jäänyt hyvin pieneksi, vaikka se on yhtiön suurin 
kuntaomistaja. Liiketoiminnan riskit säilyisivät edelleen kuntaomistajilla, eikä 
esimerkiksi hinnoittelupolitiikkaan saataisi edelleenkään vietyä Mikkelin tärkeänä 
pitämiä muutoksia. Haasteena on myös aikataulu; kuntaomistajien kesken ei 
keskustelujen perusteella vallitse yhteistä näkemystä yhtiön suunnasta, joten 
yhteisymmärryksen löytäminen kaikkia osapuolia tyydyttävän holdingmallin 
aikaansaamiseksi Mikkelin alijäämien kattamisvelvoitteen asettamassa aikaikkunassa 
olisi melko vaikeaa.

Sijoittajaholding-mallissa järjestelyn hyvänä puolena nähdään ulkopuolisen omistajan 
tuoma ammattimainen ote yhtiön hallitustyöskentelyyn ja riskien tasapainottuminen, 
johon sijoittajataholla olisi aito motivaatio sitoutua. Mikäli järjestely tehtäisiin yhtiön 
nykyisen omistajan kanssa, ei yhtiöjärjestyksen lunastusoikeus pätisi osakekauppaan. 
Tuloutustaso olisi alijäämien kattamisen kannalta riittävä. Haasteena mallissa on 
joidenkin kuntaomistajien ja yhtiön itsensä kielteinen suhtautuminen 
ratkaisuvaihtoehtoon; osakekaupan toteutuminen edellyttää due diligence -
tarkastuksen toteutusta, jonka onnistuminen vaatii yhtiön johdon myötävaikutusta. 
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Sijoittajaholdingratkaisussa ensiarvoisen tärkeää olisi tehdä ostajan kanssa sopimus 
Mikkelille keskeisistä tavoitteista, kuten kotipaikan säilyttämisestä Mikkelissä, 
hinnoittelupolitiikasta ja yhtiön taseen tehostamisesta. Aikataulullisesti 
sijoittajaholdingratkaisu on toteutettavissa kuntaholdingratkaisua nopeammin, mikäli 
järjestely tehdään yhtiön nykyisen osakkeenomistajan kanssa.

Sekä energiatyöryhmän omissa keskusteluissa että kaupunginvaltuuston 
strategiavalmistelussa on noussut esiin tarve avata uudelleen myös Etelä-Savon 
Energian omistusjärjestelyvaihtoehtojen pohdinta. Esillä olleita vaihtoehtoja Etelä-
Savon Energian suhteen ovat mm. vähemmistöosuuden myynti Suur-Savon Sähkölle 
eli maakunnallisen energiayhtiön tavoittelu, vähemmistöosuuden myyminen ulkoiselle 
sijoittajataholle sekä ESE:n kaukolämpöliiketoiminnan myynti. Näiden vaihtoehtojen 
tarkempi selvittäminen edellyttäisi energiatyöryhmän toimeksiannon laajentamista. 
Nykyinen tehtävänanto perustuu kaupunginvaltuuston kesäkuiseen 
linjauspäätökseen, joten asia tulee tarvittaessa saattaa kaupunginvaltuustolle uuteen 
käsittelyyn tehtävänannon laajentamista varten. Toimeksiannon mahdollinen 
laajentuminen ei tarkoittaisi aiemman tehtävänannon hylkäämistä tai päättymistä, 
vaan tarkoituksena on laajentaa vaihtoehtojen tutkiminen jälleen myös Etelä-Savon 
Energiaan. Kesällä 2021 valitulle uudelle kaupunginvaltuustolle on aiheellista avata 
kaikki realistiset toimintavaihtoehdot molempien energiayhtiöiden osalta, jotta 
valtuustolla on käytettävissään tarvittavat tiedot eri ratkaisuvaihtoehdoista 
energiaomaisuusjärjestelyiden varsinaisessa päätöksentekovaiheessa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiatyöryhmän aiempaa 
toimeksiantoa laajennetaan koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n 
omistusjärjestelyiden selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistusjärjestelyjen selvittämistä koskeva toimeksianto säilyy voimassa.

Edelleen kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se ohjeistaa energiatyöryhmää 
vaatimaan valtuuston toimeksiannosta Suur-Savon Sähkö Oy:n toimivaa johtoa 
myötävaikuttamaan due diligence -tarkastuksen toteuttamiseen yhtiössä riippumatta 
siitä, millaiseen ratkaisuun Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Päätös
Keskustelun aikana Satu Taavitsainen esitti Jarno Strengellin kannattamana, 
että energiatyöryhmän toimeksiantoa ei laajenneta koskemaan kaupungin 100% 
omistamaa Etelä-Savon Energia Oy:tä.

Lisäksi esittelijä täydensi esitystään niin, että due diligence -tarkastusta ei "vaadita" 
vaan "pyydetään" ja se pyydetään myös Etelä-Savon Energia Oy:n osalta. 

Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava esitys ja esitti 
asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne jotka kannattavat esittelijän esitystä, 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Satu Taavitsaisen esitystä, äänestävät ei. 
Äänestys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 jaa ääntä (Petri 
Pekonen, Raimo Heinänen, Jouko Kervinen, Pekka Pöyry, Pirkko Valtola, Heli 
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Kauppinen, Tanja Hartonen, Eero Aho ja Pirjo Siiskonen) ja 2 ei ääntä (Satu 
Taavitsainen ja Jarmo Strengell). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän täydentämä 
pohjaesitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin.

Armi Salo-Oksan varajäsen Jouko Kervinen saapui kokoukseen klo 14.09 ja oli 
kokouksessa tämän pykälän käsittelyn ajan.

Pöytäkirjan tarkastajaksi valittiin tämän pykälän ajaksi Jarno Strengell.

Satu Taavitsainen ja Jarno Strengell jättivät eriävät mielipiteet.

Eriävä mielipide
Eriävä mielipide, Jarno Strengell:

Mikkelin kaupunginvaltuuston 7.6.2021 päätöstä energiaomistusjärjestelyjen osalta ei 
pidä muuttaa, jossa annettiin lupa jatkoselvittää vain Suur-Savon Sähkön 
osakeomistusjärjestelyjä. Suur-Savon Sähkön ja Etelä-Savon Energian 
energiaomistusjärjestelyistä ja selvitetyistä asioista 2020 - 2021 on pidetty infotilaisuus 
uudelle kaupunginvaltuustolle syksyllä 2021, lisäksi selvitetyt asiat ovat isolta osaltaan 
julkisia, joten uusi valtuusto 2021 – 2025 on selvillä tämän hetkisestä 
energiaomistusjärjestelyjen tilanteesta, eikä energiaomistusjärjestelyjen selvityksen 
laajentamiselle tai kaupunginvaltuuston 7.6.2021 päätöksen muuttamiselle ole 
tarvetta.

 

Eriävä mielipide, Satu Taavitsainen

En kannata ESE:n eli kaupungin 100 prosenttisesti omistaman Etelä-Savon Energia Oy:
n ja sen sähkö- ja kaukolämpöverkkojen myymistä. Vaikka kaupungin kassaan voisi 
hetkellisesti tulla miljoonia, niin pidemmällä aikavälillä asukkaidemme ja yritysten 
lompakko ohenisi, kun hinnat nousisivat.

ESE:n kaukolämmön ja sähkön siirtohinnat ovat kilpailukykyiset ja aukkaillemme ja 
yrityksille kohtuuhintaiset. Mikkeliläiset hyötyvät ESE:n hinnoista miljoonia euroja 
vuodessa. Tämä tuo ostovoimaa alueellemme. ESE on tulouttanut osinkoja Mikkelille 
useita miljoonia euroja jokavuotisen tuloutuksen muodossa.

Mielestäni Mikkelin kaupungin tulee kaikessa kaavoituksessaan, tonttien luovutuksissa 
yksityisille ja yrityksille edistää nimenomaan ESE-verkon alueelle lisärakentamista. ESE:
n kohtuuhintainen sähkönsiirto ja kaukolämpö edistävät mikkeliläisten yritysten, 
yhteisöjen ja yksityisten ihmisten elinvoimaa ja ostovoimaa.

Olen jo aiemmin äänestänyt ESE:n myymistä vastaan 10 vuotta sitten. Estin myymisen 
esitykselläni. Tuolloin voitimme kahdella äänellä ja ESE pysyi kaupungin omistuksessa.

 

Kaupunginvaltuusto, 13.12.2021, § 190
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Liitteet
1 Liite Kv Äänestysluettelo

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiatyöryhmän aiempaa 
toimeksiantoa laajennetaan koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n 
omistusjärjestelyiden selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistusjärjestelyjen selvittämistä koskeva toimeksianto säilyy voimassa.

Edelleen kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se ohjeistaa 
energiatyöryhmää pyytämään valtuuston toimeksiannosta Suur-Savon Sähkö Oy:n ja 
Etelä-Savon Energia Oy:n toimivaa johtoa myötävaikuttamaan due diligence -
tarkastuksen toteuttamiseen yhtiöissä riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun 
Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Satu Taavitsainen esitti valtuutettujen 
Jarno Strengellin, Raine Lehkosen, Liisa Ahosen, Marita Hokkasen ja Jukka Pöyryn 
kannattamana, että energiatyöryhmän toimeksiantoa ei laajenneta koskemaan 
kaupungin 100% omistamaa Etelä-Savon Energia Oy:tä.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
esitystä, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Satu Taavitsaisen esitystä, äänestävät 
ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 38 jaa ääntä ja 
13 ei ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut 
kaupunginvaltuuston päätökseksi. 

Merkitään, että valtuutetut Satu Taavitsainen, Marita Hokkanen, Jenni Tissari, Jukka 
Pöyry, Raine Lehkonen, Soile Kuitunen, Hannu Tullinen, Petri Tikkanen, Liisa Ahonen, 
Paavo Barck, Jaana Vartiainen ja Jarno Strengell jättivät asiaan eriävän mielipiteen.

Merkitään, että äänestysluettelo liitetään pöytäkirjaan. Liite 1.

Merkitään, että vs. taloussuunnittelupäällikkö Janne Skott poistui kokouksesta tämän 
pykälän käsittelyn aikana.

Kaupunginhallitus, 19.09.2022, § 347

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh 19.9.2022 Energiatyöryhmän yhteenvetoraportti

Kaupunginhallitus asetti nykyisen energiatyöryhmän päätöksellään 23.8.2021 § 335. 
Kaupunginhallitus edellytti työryhmän tuovan esityksensä kaupunginhallitukselle 
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vuoden 2021 loppuun mennessä. Energiatyöryhmään nimettiin Pirjo Siiskonen, Satu 
Taavitsainen, Raimo Heinänen, Heli Kauppinen ja Eero Aho. Viranhaltijoista ryhmän 
työskentelyyn ovat osallistuneet ryhmän puheenjohtajana toiminut kaupunginjohtaja 
Timo Halonen, vt. talousjohtaja Tiia Tamlander sekä toukokuuhun 2022 asti 
hallintojohtaja Ari Liikanen.

Kaupunginvaltuuston 7.6.2021 § 76 linjauksen mukaisesti työryhmän toimeksianto 
keskittyi

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
selvittämiseen
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
selvittämiseen.

Päätöksellään 13.12.2021 § 190 kaupunginvaltuusto laajensi energiatyöryhmän 
toimeksiantoa koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n omistusjärjestelyiden 
selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n omistusjärjestelyjen selvittämistä 
koskeva toimeksianto pidettiin voimassa. Valtuusto ohjeisti lisäksi energiatyöryhmää 
pyytämään Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n toimivaa johtoa 
myötävaikuttamaan due diligence -tarkastuksen toteuttamiseen yhtiöissä riippumatta 
siitä, millaiseen ratkaisuun Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Energiatyöryhmä on työskennellessään tarkastellut neljää pääratkaisuvaihtoehtoa:

Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyminen
Mikkelin Vesiliikelaitoksen yhtiöittäminen ja myyminen Etelä-Savon Energia Oy:lle
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden myyminen sijoittajalle
Holding-yhtiön perustaminen Suur-Savon Sähkö Oy:n kuntaomistajien kanssa

Energiaomaisuusjärjestelylle on määritelty vähintään neljä ylätason tavoitetta, jotka 
eivät ole toisiaan poissulkevia.

Kumulatiivisen alijäämän kattaminen
Kassavaikutus, järjestelyn vaikutukset kaupungin tuloihin ja velkaantumiseen
Omistajuuden ja yhtiöiden ohjauksen kehittäminen
Kuntalaisten/asiakkaiden näkökulman huomioiminen

                                                                      

 
Alijäämän 
kattaminen Kassavaikutus

Omistajuuden, 
ohjauksen 
kehittäminen

Kuntalaisten/

asiakkaiden 
näkökulma

ESE:n 
vähemmistöosuuden 
myyminen

++ ++ +/- +/-

Vesilaitos ESEn

tytäryhtiöksi
+ + +/ - - -

SSS osakkeiden myynti 
sijoittajalle *

+ + +/- +/-

Kuntaholding
+ - ? -
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-yhtiö **
*       Nykyisen yhtiöjärjestyksen mukaan ostajana voi olla vain yhtiön nykyinen osakas.

**    Edellyttää laajan yhteisymmärryksen saavuttamista muiden osakkaiden kanssa 
yhtiöjärjestyksen muuttamisesta.

Jokaisesta vaihtoehdosta on esitetty tarkemmat tekstimuotoiset analyysit liitteenä 
olevassa energiatyöryhmän yhteenvetoraportissa.

Työskentelyn aikana muodostettuna ja saatuihin selvityksiin perustuvana 
kokonaisharkintana energiatyöryhmä on 7.9.2022 kokouksessaan päätynyt 
pitämään Mikkelin kaupungin edun kannalta parhaana vaihtoehtona Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. Huolellisesti valmisteltavalla 
myyntiprosessilla on tavoiteltava strategista omistajakumppania, joka tuo yhtiön 
johtamiseen aitoa lisäarvoa.

Osakekaupan merkittävän taloudellisen ja strategisen vaikutuksen vuoksi 
energiatyöryhmä suosittelee toteuttamaan vähemmistöosuuden myyntiprosessin 
toimialan ja yrityskaupat syvällisesti tuntevan asiantuntijakumppanin tukemana. 
Kaupunginhallitus määrittelee yhteistyössä asiantuntijakumppanin kanssa Mikkelin 
kaupungin näkökulmasta tarkoituksenmukaisimmat ehdot (sisältäen 
osakassopimuksen keskeisen sisällön), mahdolliset kauppaprosessin rajoitukset sekä 
tarkan myytävien osakkeiden määrän. Myynnin valmistelun aikana on syytä seurata 
aktiivisesti energiamarkkinan tilannetta. Mikäli sähkömarkkinan tilanne kehittyisi 
sellaiseksi, että osakekaupan valmistelun edistäminen ei olisi asiantuntijanäkemyksen 
mukaan kaupungin edun mukaista, on työ tarpeen tullen voitava keskeyttää.

Työryhmä näkee tarpeellisena jatkaa keskustelua Suur-Savon Sähkö Oy:n 
muiden omistajakuntien kanssa yhtiön omistajayhteistyön kehittämisestä 
yhtiön tulevaisuuden kilpailukyvyn varmistamiseksi ja kohtuullisen taksatason 
saavuttamiseksi.

Energiatyöryhmän esitys ei ollut yksimielinen, vaan työryhmän jäsen Satu Taavitsainen 
jätti seuraavan eriävän mielipiteen työryhmän linjaukseen.

Eriävä mielipide energiatyöryhmän kokouksessa 7.9.2022

Jätän eriävän mielipiteeni energiatyöryhmän enemmistön päätökseen myydä kaupungin 
100% omistaman Etelä-Savon Energia Oy:n (ESE) osakkeita. Mielestäni ESE on pidettävä 
itsenäisenä yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n 
osakkeiden myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on pidettävä 
100 prosenttisesti kaupungin omissa käsissä. Se on kaupungin asukkaiden ja yritysten 
taloudellinen etu.

Talousviisautta on se, ettei julkista monopolia myydä pikavoittojen toivossa.

Erityisesti tällaisessa epävakaassa maailmantilanteessa on energiayhtiön kokonaan 
omistamisesta Mikkelin kaupungille ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä myös 
turvallisuuden, huoltovarmuuden ja omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin on oltava 
mahdollisimman energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja kattilat kokonaan 
kaupungin omistuksessa.
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Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat mikkeliläisille välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n 
toiminnan rungon muodostaa mikkeliläisille kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja 
sähkönsiirto, joilla edistetään asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla 
jatkossakin.

Mikkelissä 7.9.2022
Satu Taavitsainen (sd.)
Energiatyöryhmän jäsen
Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja

Kaupunginjohtajan päätösesitys perustuu energiatyöryhmän esitykseen.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että

Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. Myyntiprosessissa on 
tavoiteltava strategista omistajakumppania, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiön 
johtamiseen. Kauppa tuodaan aikanaan valtuuston hyväksyttäväksi.
Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita 
muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien kanssa yhtiön 
omistajayhteistyön kehittämiseksi.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti päätösehdotuksensa seuraavaan 
muotoon:

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että

kaupunginjohtaja selvittää Etelä-Savon Energia Oy:n kanssa kaikkia yhtiön 
omistuksiin ja tuloutukseen liittyviä vaihtoehtoja, joilla voidaan päästä 
kaupungin energiaomaisuusjärjestelyille asetettuihin tavoitteisiin (kumulatiivisen 
alijäämän kattaminen ja riittävä kassavaikutus).
Selvitys on käytettävissä kaupunginvaltuustolla ennen 26.9.2022 pidettävän 
valtuustonkokouksen esityslistan lähettämistä.
 
Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen käynnistämään Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin valmistelun, mikäli Etelä-
Savon Energia Oy:n kanssa tehtävillä em. ratkaisuilla ei päästä em.tavoitteisiin. 
Myyntiprosessissa tavoitellaan strategista kumppanuutta. Kauppa tuodaan 
aikanaan kaupunginvaltuuston vahvistettavaksi.
 
kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita 
muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön omistajayhteistyön 
kehittämiseksi.

Lisäksi asiasta käydyn keskustelun aikana Tanja Hartonen esitti Satu Taavitsaisen 
kannattamana esityksen muuttamista seuraavaan muotoon:
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On selvitettävä mahdollisuus ottaa huomioon mahdollinen Etelä-Savon Energia 
Oy:n tuloutus kaupungille, jolla voidaan kattaa alijäämä. Tästä on valmisteltava 
pätevä sopimus ja ottaa tarjottu apu vastaan. Tämä selvitetään ensisijaisesti.
 
Esitän myös, että Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä ei 
oteta tarkasteluun, vaan se pidetään 100 % kaupungin omistuksessa.
 
Eikä jatketa Suur-Savon Sähkö oy:n omistajakeskusteluita ennenkuin Etelä-Savon 
Energia Oy:n tuloutus alijäämään on selvitetty.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän 
muutetusta päätösehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän muutettua 
päätösehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Tanja Hartosen esitystä, 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa 
ääntä (Jouko Kervinen, Raimo Heinänen, Petri Pekonen, Eero Aho, Pirjo Siiskonen, 
Pirkko Valtola, Pekka Pöyry, Heli Kauppinen) ja 3 ei ääntä (Tanja Hartonen, Satu 
Taavitsainen, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän muutettu päätösehdotus on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Tanja Hartonen ja Satu Taavitsainen jättivät asiasta eriävät mielipiteet.

Merkitään, että Armi Salo-Oksa (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäsen) ja 
hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) ilmoittivat 
olevansa esteellisiä ja poistuivat kokouksesta. Ilmoitukset hyväksyttiin.  Armi Salo-
Oksan tilalle kokoukseen saapui varajäsen Jouko Kervinen.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä toimi tämän pykälän ajan kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginhallitukselle.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Eriävä mielipide
Tanja Hartosen  on samansisältöinen kuin hänen muutosesityksensä.eriävä mielipide

Satu Taavitsaisen :eriävä mielipide

Jätän eriävän mielipiteeni kaupunginhallituksen 19.9.2022 päätökseen (§ 347 Mikkelin 
kaupungin energiaomistusjärjestelyt), joka vie eteenpäin Etelä-Savon Energia Oy:n 
(ESE) vähemmistöosuuden myymistä. Mielestäni ESE on pidettävä itsenäisenä yhtiönä 
ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n osakkeiden 
myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on pidettävä 100 
prosenttisesti kaupungin omissa käsissä. Se on kaupungin asukkaiden ja yritysten 
taloudellinen etu. Talousviisautta on se, ettei julkista monopolia myydä pikavoittojen 
toivossa. Erityisesti tällaisessa epävakaassa maailmantilanteessa on energiayhtiön 
kokonaan omistamisesta Mikkelin kaupungille ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä 
myös turvallisuuden, huoltovarmuuden ja omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin 
on oltava mahdollisimman energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja 
kattilat kokonaan kaupungin omistuksessa. Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat 
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mikkeliläisille välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n toiminnan rungon muodostaa 
mikkeliläisille kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja sähkönsiirto, joilla edistetään 
asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla jatkossakin.

Kaupunginvaltuusto, 26.09.2022, § 122

Liitteet
1 Liite Kv Energiatyöryhmän yhteenvetoraportti
2 Liite Kv Äänestysluettelo

Ehdotus

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että

kaupunginjohtaja selvittää Etelä-Savon Energia Oy:n kanssa kaikkia yhtiön 
omistuksiin ja tuloutukseen liittyviä vaihtoehtoja, joilla voidaan päästä 
kaupungin energiaomaisuusjärjestelyille asetettuihin tavoitteisiin (kumulatiivisen 
alijäämän kattaminen ja riittävä kassavaikutus).
Selvitys on käytettävissä kaupunginvaltuustolla ennen 26.9.2022 pidettävän 
valtuuston kokouksen esityslistan lähettämistä.
 
kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen käynnistämään Etelä-Savon 
Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin valmistelun, mikäli Etelä-Savon 
Energia Oy:n kanssa tehtävillä em. ratkaisuilla ei päästä em.tavoitteisiin. 
Myyntiprosessissa tavoitellaan strategista kumppanuutta. Kauppa tuodaan 
aikanaan kaupunginvaltuuston vahvistettavaksi.
 
kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita 
muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön omistajayhteistyön 
kehittämiseksi.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Tanja Hartonen esitti valtuutettujen 
Satu Taavitsaisen, Liisa Ahosen, Jukka Pöyryn ja Raine Lehkosen kannattamana, että 
Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyntiä ei aleta valmistelemaan, vaan 
pidetään 100 % kaupungin omistuksessa. Toisin sanoen osa 2 poistetaan 
kokonaisuudessaan esityksestä. 

Lisäksi asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Petri Pekonen esitti 
valtuutettujen Raine Lehkosen, Juha Ropposen, Soile Kuitusen, Markku Kakriaisen, 
Tomi Sikasen, Olli Miettisen, Jouko Kervisen ja Pertti Karhusen kannattamana asian 
palauttamista uuteen valmisteluun.

Lisäksi valtuutettu Jussi Marttinen esitti, että pohjaesityksen kohta 1. laitetaan 
toteutukseen, vaikka kaikkia alijäämiä ei saataisi toteutettua. Koska kukaan ei 
kannattanut esitystä, se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava 
kannatettu esitys asian palauttamisesta uuteen valmisteluun ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyn 
jatkamista tässä kokouksessa äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Petri 
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Pekosen esitystä asian palauttamisesta uuteen valmisteluun äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 23 jaa ääntä, 27 ei 
ääntä ja yksi valtuutettu oli poissa. Liite 3.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuuston päätökseksi on tullut asian 
palauttaminen uuteen valmisteluun.

Merkitään, että äänestysluettelo liitetään pöytäkirjaan.

Merkitään, että valtuutettu Heikki Nykänen (Etelä-Savon Energia Oy:n hallituksen 
puheenjohtajana vastuussa asian valmistelusta) ja hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja poistuivat 
kokouksesta. Ilmoitukset hyväksyttiin. Heikki Nykäsen tilalle kokoukseen saapui 
varavaltuutettu Markku Kakriainen.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Merkitään, että valtuutettu Petri Tikkanen poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn aikana.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Merkitään, että kokouksesa pidettiin tauot tämän pykälän käsittelyn aikana klo 20.52-
21.03, 21.33-21.39 ja 21.56-22.03.

Merkitään, että kaupunki oli vastaanottanut adressin Etelä-Savon Energia Oy:n 
säilyttämiseksi itsenäisenä yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. 
Adressi on pöytäkirjan pykälän 131 liitteenä.

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 373

Valmistelija / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
vt. talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh 10.10.2022 Energiatyöryhmän yhteenvetoraportti
2 Liite Kh 10.10.2022 Etelä-Savon Energia Oy:n selvitys lisätuloutuksista
3 Liite Kh 10.10.2022 KPMG:n koontiraportti kesäkuu 2022
Salassa pidettävä, Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24.1 kohta 17 ja 20
4 Liite Kh 10.10.2022 Päivitetty talouden painelaskelma 10/2022
5 Liite Kh 10.10.2022 Energiaomaisuusjärjestely, lisäselvitykset

Kaupunginhallitus asetti viimeisimmän energiatyöryhmän päätöksellään 23.8.2021 § 
335. Kaupunginhallitus edellytti työryhmän tuovan esityksensä kaupunginhallitukselle 
vuoden 2021 loppuun mennessä. Energiatyöryhmään nimettiin Pirjo Siiskonen, Satu 
Taavitsainen, Raimo Heinänen, Heli Kauppinen ja Eero Aho. Viranhaltijoista ryhmän 
työskentelyyn ovat osallistuneet ryhmän puheenjohtajana toiminut kaupunginjohtaja 
Timo Halonen, vt. talousjohtaja Tiia Tamlander sekä toukokuuhun 2022 asti 
hallintojohtaja Ari Liikanen.
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Kaupunginvaltuuston 7.6.2021 § 76 linjauksen mukaisesti työryhmän toimeksianto 
keskittyi

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
selvittämiseen
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
selvittämiseen.

Päätöksellään 13.12.2021 § 190 kaupunginvaltuusto laajensi energiatyöryhmän 
toimeksiantoa koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n omistusjärjestelyiden 
selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n omistusjärjestelyjen selvittämistä 
koskeva toimeksianto pidettiin voimassa. Valtuusto ohjeisti lisäksi energiatyöryhmää 
pyytämään Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n toimivaa johtoa 
myötävaikuttamaan due diligence -tarkastuksen toteuttamiseen yhtiöissä riippumatta 
siitä, millaiseen ratkaisuun Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Energiatyöryhmä on työskennellessään tarkastellut neljää pääratkaisuvaihtoehtoa:

Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyminen
Mikkelin Vesiliikelaitoksen yhtiöittäminen ja myyminen Etelä-Savon Energia Oy:lle
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden myyminen sijoittajalle
Holding-yhtiön perustaminen Suur-Savon Sähkö Oy:n kuntaomistajien kanssa

Energiaomaisuusjärjestelylle on määritelty vähintään neljä ylätason tavoitetta, jotka 
eivät ole toisiaan poissulkevia.

Kumulatiivisen alijäämän kattaminen
Kassavaikutus, järjestelyn vaikutukset kaupungin tuloihin ja velkaantumiseen
Omistajuuden ja yhtiöiden ohjauksen kehittäminen
Kuntalaisten/asiakkaiden näkökulman huomioiminen
 

 
Alijäämän 
kattaminen Kassavaikutus

Omistajuuden, 
ohjauksen 
kehittäminen

Kuntalaisten/

asiakkaiden 
näkökulma

ESE:n 
vähemmistöosuuden 
myyminen

++ ++ +/- +/-

Vesilaitos ESEn

tytäryhtiöksi
+ + +/ - - -

SSS osakkeiden myynti 
sijoittajalle *

+ + +/- +/-

Kuntaholding

-yhtiö **
+ - ? -

*       Nykyisen yhtiöjärjestyksen mukaan ostajana voi olla vain yhtiön nykyinen osakas.

**    Edellyttää laajan yhteisymmärryksen saavuttamista muiden osakkaiden kanssa 
yhtiöjärjestyksen muuttamisesta.
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Jokaisesta vaihtoehdosta on esitetty tarkemmat tekstimuotoiset analyysit liitteenä 
olevassa energiatyöryhmän yhteenvetoraportissa.

Työskentelyn aikana muodostettuna ja saatuihin selvityksiin perustuvana 
kokonaisharkintana energiatyöryhmä on 7.9.2022 kokouksessaan päätynyt 
pitämään Mikkelin kaupungin edun kannalta parhaana vaihtoehtona Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. Huolellisesti valmisteltavalla 
myyntiprosessilla on tavoiteltava strategista omistajakumppania, joka tuo yhtiön 
johtamiseen aitoa lisäarvoa.

Osakekaupan merkittävän taloudellisen ja strategisen vaikutuksen vuoksi 
energiatyöryhmä suosittelee toteuttamaan vähemmistöosuuden myyntiprosessin 
toimialan ja yrityskaupat syvällisesti tuntevan asian-tuntijakumppanin tukemana. 
Kaupunginhallitus määrittelee yhteistyössä asiantuntijakumppanin kanssa Mikkelin 
kaupungin näkökulmasta tarkoituksenmukaisimmat ehdot (sisältäen 
osakassopimuksen keskeisen sisällön), mahdolliset kauppaprosessin rajoitukset sekä 
tarkan myytävien osakkeiden määrän. Myynnin valmistelun aikana on syytä seurata 
aktiivisesti energiamarkkinan tilannetta. Mikäli sähkömarkkinan tilanne kehittyisi 
sellaiseksi, että osakekaupan valmistelun edistäminen ei olisi asiantuntijanäkemyksen 
mukaan kaupungin edun mukaista, on työ tarpeen tullen voitava keskeyttää.

Työryhmä näkee tarpeellisena jatkaa keskustelua Suur-Savon Sähkö Oy:n 
muiden omistajakuntien kanssa yhtiön omistajayhteistyön kehittämisestä 
yhtiön tulevaisuuden kilpailukyvyn varmistamiseksi ja kohtuullisen taksatason 
saavuttamiseksi.

Energiatyöryhmän esitys ei ollut yksimielinen, vaan työryhmän jäsen Satu Taavitsainen 
jätti seuraavan eriävän mielipiteen työryhmän linjaukseen.

Eriävä mielipide energiatyöryhmän kokouksessa 7.9.2022

Jätän eriävän mielipiteeni energiatyöryhmän enemmistön päätökseen myydä kaupungin 
100% omistaman Etelä-Savon Energia Oy:n (ESE) osakkeita. Mielestäni ESE on pidettävä 
itsenäisenä yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n 
osakkeiden myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on pidettävä 
100 prosenttisesti kaupungin omissa käsissä. Se on kaupungin asukkaiden ja yritysten 
taloudellinen etu.

Talousviisautta on se, ettei julkista monopolia myydä pikavoittojen toivossa.

Erityisesti tällaisessa epävakaassa maailmantilanteessa on energiayhtiön kokonaan 
omistamisesta Mikkelin kaupungille ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä myös 
turvallisuuden, huoltovarmuuden ja omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin on oltava 
mahdollisimman energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja kattilat kokonaan 
kaupungin omistuksessa.

Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat mikkeliläisille välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n 
toiminnan rungon muodostaa mikkeliläisille kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja 
sähkönsiirto, joilla edistetään asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla 
jatkossakin.

Mikkelissä 7.9.2022
Satu Taavitsainen (sd.)



Mikkeli Pöytäkirja 23/2022 63 ( )70
Kaupunginhallitus 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Energiatyöryhmän jäsen
Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja

 

Kaupunginjohtaja toi kaupunginhallituksen 19.9.2022 kokoukseen energiatyöryhmän 
esitykseen perustuvan päätösesityksensä. Kaupunginhallituksessa osin uudelleen 
muotoiltua päätösesitystä käsiteltiin kaupunginvaltuustossa 26.9.2022 § 122. 
Kaupunginvaltuusto päätti palauttaa asian valmisteluun. Kaupunginjohtaja on 
kaupunginhallitukselta 3.10.2022 saamansa evästyksen mukaisesti koostanut toivotut 
lisäselvitykset, jotka ovat liitteenä. Esille tuotua ja selvitettäväksi annettua Etelä-Savon 
Energia Oy:n lisätuloutusvaihtoehtoa ei voida pitää koko taloussuunnitelmakauden 
alijäämäinen näkymä huomioiden riittävänä toimenpiteenä kaupungin taloustilanteen 
kohentamiseksi.

Energiatyöryhmän esityksen tarkoittamassa Etelä-Savon Energia Oy:n 
vähemmistöosuuden myyntiprosessin käytännön toteuttamisessa on aiheellista 
käyttää alan asiantuntijaa. Myyntiprosessin ohjaamisesta vastaisi kaupunginhallitus, ja 
varsinainen kauppa tuotaisiin myyntiprosessin lopuksi kaupunginvaltuuston 
hyväksyttäväksi. Ennen varsinaisen myyntiprosessin käynnistämistä tulisi 
asiantuntijan tukemana määritellä kaupungin kannalta keskeiset reunaehdot 
osakassopimusluonnoksen muotoon. Ehtojen määrittelyn jälkeen kilpailutus 
toteutettaisiin tarjouspyyntöprosessina hakien markkinoilta parasta mahdollista 
hintaa kaupungin asettamat reunaehdot huomioiden.

Mikkelin kaupungin taseessa on 33,6 miljoonaa euroa alijäämää. Mikkelin on kyettävä 
kattamaan kaikki kertyneet alijäämänsä vuoden 2023 tilinpäätöksessä. Tämä 
tarkoittaa, että vuoden 2023 tilinpäätöksessä taseeseen kertyneiden yli-/alijäämien 
summa ei saa olla enää negatiivinen. Vuoden 2022 tulosennuste on alijäämäinen, ja 
myös vuoden 2023 talousarvio on muotoutumassa tulokseltaan negatiiviseksi. Sote-
uudistuksen rahoitusvaikutusten vaikutusten vuoksi taloussuunnitelmavuosien 2024–
2026 näkymät ovat erittäin heikot ja vielä edeltäviäkin vuosia voimakkaammin 
alijäämäiset. Mikkelin kaupungin talouden näkymät ovat näin ollen tällä hetkellä 
erittäin huonot, ja tilanteen osittainenkin korjaaminen edellyttää väistämättä 
suuruusluokaltaan hyvin merkittäviä toimenpiteitä.

Kuntalain 110.3 §:n mukaan kunnan taloussuunnitelman on oltava tasapainossa tai 
ylijäämäinen. Taloussuunnitelman tasapainossa voidaan ottaa huomioon talousarvion 
laadintavuoden taseeseen kertyväksi arvioitu ylijäämä. Kunnan taseeseen kertynyt 
alijäämä tulee kattaa enintään neljän vuoden kuluessa tilinpäätöksen vahvistamista 
seuraavan vuoden alusta. Kunnan tulee taloussuunnitelmassa päättää yksilöidyistä 
toimenpiteistä, joilla alijäämä mainittuna ajanjaksona katetaan. Talousarvion 
yhteydessä on kyettävä esittämään, miten kaupunki varautuu myös 
suunnitelmavuosien taloushaasteisiin tasapainovaatimuksen ja edessä olevien 
heikkojen vuosien sietokyvyn parantamisen näkökulmasta.

Vuosien 2021 ja 2022 talousarvioissa kuntalain 110.3 § vaatimus tasapainossa 
olevasta taloussuunnitelmasta on kumulatiivisten alijäämien kattamisen osalta 
täytetty kirjaamalla taloussuunnitelmavuodelle 2023 satunnaisten tuottojen erään 70 
miljoonan euron kertaluontoinen myyntivoittotulo energiatyöryhmän työskentelyyn ja 
valmisteilla oleviin energiaomaisuusjärjestelyihin viitaten (v. 2022 talousarviokirjan 
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kohta 4.4, s. 26). Valtuuston 13.12.2021 §187 hyväksymässä talousarviokirjassa 
todetaan, että energiaomaisuusjärjestelyillä tavoiteltavan myyntivoiton 
minimitavoitetasoksi on asetettu 70 miljoonaa euroa taseeseen jo kertyneiden 
alijäämien ja tulevien vuosien kehitysarvion perusteella. Käyttötalouden kestävän 
tason eli tulojen ja menojen välillä vallitsevan epäsuhdan korjaamisen osalta on 
viitattu jo päätettyihin ja valmisteilla oleviin talouden tasapainotusohjelmiin. 
Kaupunginvaltuusto on 28.3.2022 § 44 hyväksynyt talouden tasapainottamiseen 
tähtäävän Palvelut ja tulevaisuus -ohjelman. Käyttötalouden tasapainottamiseen 
linjatut toimenpiteet eivät ole riittäviä kattamaan kumulatiivisia alijäämiä vuoden 2023 
loppuun mennessä. Taloussuunnitelmakauden alijäämänäkymien perusteella on 
mahdollista, että aiemmin arvioitu 70 miljoonan euron minimitavoite ei myöskään ole 
tasoltaan riittävä.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että

Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä yhteistyössä kilpailutettavan 
asiantuntijan kanssa. Myyntiprosessissa on tavoiteltava strategista 
omistajakumppania, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiöön. Kauppa tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi syyskuuhun 2023 mennessä.

Siltä varalta, että energiamarkkinan tilanne kehittyisi sellaiseksi, ettei 
osakekaupan valmistelu ja edistäminen olisi enää kaupungin edun mukaista, 
valtuuttaa kaupunginvaltuusto kaupunginhallituksen päättämään 
myyntiprosessin keskeyttämisestä.
 
Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita 
muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien kanssa yhtiön 
omistajayhteistyön kehittämiseksi keskipitkällä aikavälillä.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Petri Pekonen esitti Pekka Pöyryn, Jouko Kervisen 
ja Pirkko Valtolan kannattamana, että

kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle seuraavaa:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Mikkelin kaupungin kumulatiiviset alijäämät 
katetaan energiaomaisuusjärjestelyillä vuoden 2023 loppuun mennessä. 
Ensisijaisena keinona kaupunginvaltuusto pitää tuloutuksia Etelä-Savon Energia 
Oy:stä.
 
Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyntiä siltä varalta, että kohdassa 1. 
mainitut tuloutukset eivät riitä. Mahdollisessa myyntitilanteessa tavoitteena on 
strateginen omistajakumppani, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiöön ja 
mahdollisimman korkea myyntihinta. Mahdollinen kauppa tuodaan 
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kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi syyskuun 2023 loppuun mennessä.

Mikäli kohdassa 1. mainitut tuloutukset riittävät tai energiamarkkinan tilanne 
kehittyy sellaiseksi, että osakekaupan valmistelu ja edistäminen ei enää ole 
kaupungin edun mukaista, valtuuttaa kaupunginvaltuusto kaupunginhallituksen 
päättämään myyntiprosessin keskeyttämisestä.
 
Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginhallitusta ja kaupunginjohtajaa 
jatkamaan keskusteluja Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön 
omistajayhteistyön kehittämiseksi keskipitkällä aikavälillä.
 

Lisäksi Tanja Hartonen esitti Satu Taavitsaisen kannattamana, että 

Ensisijaisesti otetaan vastaan Etelä-Savon Energia Oy:n tuloutus kaupungille, jolla 
voidaan kattaa alijäämää.
Esitän myös, että Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä ei 
aleta valmistella, vaan se pidetään 100 % kaupungin omistuksessa.
Suur-Savon sähkön osakkeiden osittaista myymistä aletaan valmistelemaan ja 
kaupunginjohtaja jatkaa keskusteluita muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistajakuntien kanssa yhtiön omistajayhteistyön kehittämiseksi keskipitkällä 
aikavälillä.

Lisäksi Raimo Heinänen esitti, että jos Etelä-Savon Energia Oy:n tuloutusvaihtoehdolla 
pyritään ratkaisemaan alijäämän kattaminen, tulee saman aikaisesti aloittaa 
valmistelu 2023-2024 talousarvioon ja -suunnitteluun säästöt ja palvelualueiden 
toimintojen tehostaminen 7 miljoonan edestä vuosittain. Tehostaminen tulee 
kohdistaa kustannuksiin joissa olemme verrokkikaupungeja kalliimpi 
tuotantokustannusten osalta.
Kustannustehostamista tulee tehdä 5 miljoonan edestä sivistyksen ja hyvinvoinnin 
palvelualueelle ja 2 miljoonaa kaupunkikehityksen ja hallinnon palvelualueelle. 
Mahdolliset ennakoitua ylittävät lisätulot mahdollistavat kokonaissäästöjen määrää, 
mutta ei poista niitä. Olen Esen tuloutuksen kannalla, koska en voi tukea omaisuuden 
lisäkäyttöä käyttöomaisuuden kattamiseen. Koska kukaan ei kannattanut Raimo 
Heinäsen esitystä, se raukesi.

Lisäksi Heli Kauppinen kannatti kaupunginjohtajan tekemää päätösehdotusta.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi 
esittelijän päätösehdotuksesta poikkeavaa kannatettua esitystä ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin äänestetään Petri Pekosen ja Tanja 
Hartosen esityksistä siten, että ne, jotka kannattavat Petri Pekosen esitystä, 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Tanja Hartosen esitystä, äänestävät ei ja sen 
jälkeen voittanut esitys asetetaan esittelijän päätösehdotusta vastaan. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 6 jaa ääntä (Petri Pekonen, Jouko 
Kervinen, Pekka Pöyry, Pirkko Valtola, Pirjo Siiskonen, Eero Aho), 4 ei ääntä (Satu 
Taavitsainen, Raimo Heinänen, Tanja Hartonen, Jarno Strengell) ja 1 tyhjä ääni (Heli 
Kauppinen). 
Puheenjohtaja totesi, että Petri Pekosen esitys on voittanut ja se asetetaan esittelijän 
päätösehdotusta vastaan siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän päätösehdotusta 
äänestävät jaa, ja ne, jotka kannattavat Petri Pekosen esitystä, äänestävät ei. 
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Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 1 jaa ääni (Heli 
Kauppinen), 7 ei ääntä (Raimo Heinänen, Jouko Kervinen, Pirkko Valtola, Petri 
Pekonen, Pirjo Siiskonen, Eero Aho, Pekka Pöyry) ja 3 tyhjää ääntä (Satu Taavitsainen, 
Tanja Hartonen, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että Petri Pekosen esitys on tullut kaupunginhallituksen 
päätökseksi.

Merkitään, että Heli Kauppinen, Satu Taavitsainen, Tanja Hartonen ja Jarno Strengell 
jättivät asiasta eriävät mielipiteet.

Merkitään, että Armi Salo-Oksa (Suur-Savon Sähkön hallintoneuvoston jäsen), Minna 
Pöntinen (Suur-Savon Sähkön hallintoneuvoston jäsen) ja hallintojohtaja Ari Liikanen 
(Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja poistuivat 
kokouksesta. Ilmoitukset hyväksyttiin. Armi Salo-Oksan tilalle kokoukseen saapui 
varajäsen Jouko Kervinen.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen ja vt. talousjohtaja Tiia Tamlander 
selostivat asiaa kaupunginhallitukselle.

Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa.

Eriävä mielipide

Heli Kauppisen eriävä mielipide:
Päättäjien tulisi katsoa koko taloussuunnittelukautta eli pidemmälle tulevaisuuteen ja 
huolehtia siitä, että kaupungilla on riittävää puskuria myös tulevia vaikeita vuosia 
varten. Näin olisi kannattamassani pohjaesityksessä toimittu. Viime joulukuussa 
valtuuston hyväksymässä talousarviossa energiaomistuksen järjestelyiden summaksi 
on merkitty yhteensä 70 miljoonaa euroa. Viranhaltijoiden antamien arvioiden 
mukaan sekään ei tule välttämättä riittämään.
Isot tuloutukset Etelä-Savon Energiasta eivät kaiken todennäköisyyden mukaan tule 
riittämään edes alijäämien kattamiseen, mutta ne vaikuttavat yhtiön myyntikuntoon 
sekä saattavat vaikuttaa asiakkaiden maksamiin maksuihin niitä korottavasti. 

Satu Taavitsaisen eriävä mielipide:
Jätän eriävän mielipiteeni kaupunginhallituksen 10.10.2022 päätökseen (§ 373 
Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt), joka vie eteenpäin Etelä-Savon Energia 
Oy:n (ESE) vähemmistöosuuden myymistä. Mielestäni ESE on pidettävä itsenäisenä 
yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n 
osakkeiden myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on 
pidettävä 100-prosenttisesti kaupungin omissa käsissä, koska se on kaupungin 
asukkaiden ja yritysten taloudellinen etu. Talousviisautta on se, ettei julkista 
monopolia myydä pikavoittojen toivossa. Erityisesti tällaisessa epävakaassa 
maailmantilanteessa on energiayhtiön kokonaan omistamisesta Mikkelin kaupungille 
ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä myös turvallisuuden, huoltovarmuuden ja 
omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin on oltava mahdollisimman 
energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja kattilat kokonaan kaupungin 
omistuksessa. Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat mikkeliläisille 
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välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n toiminnan rungon muodostaa mikkeliläisille 
kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja sähkönsiirto, joilla edistetään 
asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla jatkossakin.

Tanja Hartosen eriävä mielipide:
En hyväksy Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä missään 
tilanteessa, vaan se pidetään 100 % kaupungin omistuksessa. Tarvittava raha etsitään 
vaikka suursavon sähkön osakkeista, jos Esen tuloutus ei muutoin riitä, mitä ovat 
luvanneet kaupungille antaa.

Jarno Strengellin eriävä mielipide:
Etelä – Savon energia oy on pidettävä kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. 
Mikkelin kaupungin taseen alijäämät on ensisijaisesti katettava ESE:n esittämillä 
lisätuloutuksilla, jos ESE:n lisätuloutukset eivät riitä, tulee tasetta korjata ESE:n 
tuloutuksien lisäksi muilla esillä olleilla keinoilla.
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Muutoksenhakukielto
§358, §359, §360, §361, §363, §364, §365, §366, §369, §370, §371, §372, §373

Muutoksenhakukielto
Päätökseen, joka koskee valmistelua tai täytäntöönpanoa ei saa kuntalain (410/2015) 
136 §:n perusteella hakea muutosta.
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Oikaisuvaatimus
§362, §367, §368

Oikaisuvaatimusohje
Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei 
saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa sekä(asianosainen), 
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Oikaisuvaatimus on toimitettava Mikkelin kaupungin kirjaamoon viimeistään 
määräajan viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 
Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa myös postitse tai sähköisesti. Postiin 
oikaisuvaatimusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen 
oikaisuvaatimusajan päättymistä.

 katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän Asianosaisen
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä, jollei muuta näytetä.

ja kuntalain (410/2015) 137 §:n 2 momentissa tarkoitetun kunnan Kunnan jäsenen 
katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja 
on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on Mikkelin kaupunki/Kaupunginhallitus.

Käyntiosoite: Raatihuoneenkatu 8–10, 50100
Postiosoite: PL 33, (Raatihuoneenkatu 8–10), 50101 Mikkeli
Faksinumero: 015 36 6583
Sähköpostiosoite: kirjaamo@mikkeli.fi

Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9-16 ja arkipyhien aattoina 
sekä kesä-elokuussa maanantaista perjantaihin klo 9-15.

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
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kirjallisesta muodosta.

Oikaisuvaatimuksesta on käytävä ilmi vaatimus perusteineen, ja se on tekijän 
allekirjoitettava. Sähköistä asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää allekirjoituksella, 
jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole 
syytä epäillä.

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan oikaisua,
se, millaista oikaisua vaaditaan,
millä perusteella oikaisua vaaditaan.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero.

Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Mikkelin kaupungin 
kirjaamosta.

Käyntiosoite: Raatihuoneenkatu 8–10, 50100 Mikkeli
Postiosoite: PL 33, (Raatihuoneenkatu 8–10), 50101 Mikkeli
Faksinumero: 015 36 6583
Puhelinnumero: 044 794 2033 / 015 1941 (vaihde)
Sähköpostiosoite: kirjaamo@mikkeli.fi

Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9-16 ja arkipyhien aattoina 
sekä kesä-elokuussa maanantaista perjantaihin klo 9-15.
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